

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

သနား၊ စာနာ၊ မေတ္တာထား

မိမိချမ်းသာမှုအတွက် သတ္တဝါတို့အား တုတ်လုံစားတို့ဖြင့် ရိုက်ပုတ်ညှဉ်းဆဲခြင်းဖြင့် ချမ်းသာမှုကို မရနိုင်။ ထိုသတ္တဝါတို့ကို မရိုက်ပုတ်၊ မညှဉ်းဆဲခြင်းဖြင့်သာလျှင် တမလွန်ဘဝ၌ ချမ်းသာခြင်းကို ရနိုင်၏။ (သတ္တဝါများအပေါ် သနားခြင်း၊ စာနာခြင်း၊ မေတ္တာထားခြင်းတို့ဖြင့် ဆက်ဆံရာ၏။)

ဒဏ္ဍာရီ(ဓမ္မပဒ - ၁၃၁)

၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁၀ ရက်

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်၊ တနင်္လာနေ့၊

အတွဲ (၅၅)၊ အမှတ် (၃၅၇)

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် လန်ဒန်၊ အမေရိကန် တရားဝင်ခရီးစဉ်မှ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၅

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ လန်ဒန်မြို့ခရီးစဉ်၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသို့ သွားရောက်သည့် တရားဝင်ခရီးစဉ်နှင့် (၇၁)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ယနေ့ညပိုင်းတွင် လေကြောင်းခရီးစဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသည်။ (သတင်းစဉ်)

နျူကလီးယားလက်နက်စမ်းသပ်ဖောက်ခွဲမှု အလုံးစုံတားဆီးပိတ်ပင်ရေးစာချုပ်သို့ အတည်ပြုပါဝင်

သတင်းကြေညာချက်

၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် (၇၁)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံသို့ တက်ရောက်ရန် နယူးယောက်မြို့သို့ (၁၆-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့မှ (၂၄-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့ အထိသွားရောက်ခဲ့ပြီး၊ ယနေ့ (၂၅-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့ ည ၉:၅၀ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့ပါသည်။

၂။ နယူးယောက်မြို့တွင် ရောက်ရှိနေစဉ်ကာလအတွင်း (၁၇-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့ နယူးယောက်မြို့ရှိ မြန်မာအသိုက်အဝန်းများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး၊ ယင်းနေ့တွင်ပင် ဘော့စတွန်မြို့ရှိ ဟားဗတ်တက္ကသိုလ်မှ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အား ချီးမြှင့်သည့် 2016 Humanitarian of the Year Award ကိုလက်ခံရယူခဲ့ပါသည်။

၃။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် (၁၈-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် နယူးယောက်မြို့ရှိ မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့မှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများနှင့်လည်းကောင်း၊ (၇၁)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံသို့ တက်ရောက်လျက်ရှိသည့် မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်လည်းကောင်း၊ (၁၉-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် ကုလသမဂ္ဂပညာရေး၊ သိပ္ပံနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း (UNESCO) ၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Ms. Irina Bokova၊ ဒိန်းမတ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် H.E. Mr. Lars Lokke Rasmussen၊ မက္ကဆီကိုသမ္မတ H.E. Mr. Enrique Pena Nieto၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ဝန်ကြီးချုပ် H.E. Ms. Sheikh Hasina တို့နှင့်လည်းကောင်း၊ သီးခြားစီတွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ (၂၀-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် “Together for the 2030 Agenda: Partnering for Women, Children and Adolescents, to Thrive and Transform the World” အဆင့်မြင့်အစည်းအဝေးတက်ရောက်၍ Panelist အဖြစ် ပါဝင်တက်ရောက်ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့ပြီး၊ အစ္စလာမစ်နိုင်ငံများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအဖွဲ့ (OIC) ၏ အတွင်းရေးမှူးချုပ် H.E. Mr. Iyad Ameen Madani အား လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။

၄။ (၂၀-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် (၇၁)ကြိမ်မြောက် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေညီလာခံ အထွေထွေမူဝါဒရေးရာ မိန့်ခွန်းတစ်ရပ်ကို ပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ယင်းနေ့တွင်ပင် နျူကလီးယားလက်နက်စမ်းသပ်ဖောက်ခွဲမှု အလုံးစုံတားဆီးပိတ်ပင်ရေးစာချုပ် (Comprehensive Nuclear-Test-Ban Treaty- CTBT) သို့ အတည်ပြုပါဝင်သည့် စာချုပ်လွှာပေးအပ်ပွဲသို့ တက်ရောက်ပေးအပ်ခဲ့ပြီး၊ Asia Society က စီစဉ်ကျင်းပသည့် လူထုဟောပြောပွဲအခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။

၅။ (၂၂-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့တွင် မြန်မာအမြဲတမ်းကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့မှ CNN သတင်းဌာနမှ တွေ့ဆုံမေးမြန်းမှုကို လက်ခံဖြေကြားခဲ့ပြီး၊ ကမ္ဘာ့စီးပွားရေးဖိုရမ်ဥက္ကဋ္ဌ Prof. Klaus Schwab၊ Open Society Foundation တည်ထောင်သူနှင့်ဥက္ကဋ္ဌ Mr. George Soros၊ ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီး H.E. Mr. Zeid Ra'ad Al Hussein တို့အား သီးခြားစီလက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့ပါသည်။ ယင်းနေ့ညပိုင်းတွင် New York Public Library ၌ Academy of Achievement အဖွဲ့မှ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အား ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည့် Academy's Golden Plate Award ကိုတက်ရောက်လက်ခံခဲ့ပါသည်။

၆။ နယူးယောက်မြို့သို့ မသွားရောက်မီ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ဗြိတိန်နိုင်ငံ၊ လန်ဒန်မြို့သို့ (၁၀-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့မှ (၁၃-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့အထိသွားရောက်ကာ လန်ဒန်မြို့ရှိမြန်မာသံရုံး၌ ဥရောပဒေသ အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့်အာဖရိက ဒေသတို့မှ မြန်မာသံအမတ်ကြီး (၁၂) ဦးနှင့်တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး၊ ဗြိတိန်နိုင်ငံအကြီးအကဲများနှင့်လည်း တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။ ထို့အပြင်အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ပါရှင်တန်မြို့သို့ (၁၃-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့မှ (၁၆-၉-၂၀၁၆) ရက်နေ့အထိ တရားဝင်ခရီးစဉ်သွားရောက်ကာ အမေရိကန်သမ္မတမစ္စတာ ဘားရက်အိုဘားမားအပါအဝင် အစိုးရ အဖွဲ့အကြီးအကဲများ၊ လွှတ်တော်အမတ်များနှင့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန
၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၂၅ ရက်

ပြည်တွင်းပြည်ပကုန်သွယ်မှုတွင် အခြေခံအဆောက်အအုံပိုင်း၌ အားနည်းချက်များရှိနေ



ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၅

နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ တံခါးဖွင့်ထားသည့်အတွက် နိုင်ငံတကာမှ လည်း ကောင်းမွန်သော တုံ့ပြန်မှုများ ရှိကြောင်း စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာသန်းမြင့်က ပြောကြားသည်။

စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာသင်တန်းကျောင်း၏ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်သွယ်မှုအခြေခံသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈) ၏ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်တွင်ကျင်းပသော သင်တန်းဆင်းပွဲနှင့် သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်အပ်နှံခြင်းအခမ်းအနားတွင် ပြောကြားခြင်းဖြစ်သည်။

“အီးယူက အခွင့်အရေးပေးပေးတယ်။ အမေရိကန်ကဆို ပိုကုန်တွေကို အခွင့်အရေးပေးဖို့ရှိတယ်။ အိန္ဒိယကလည်း ပဲနဲ့ပတ်သက်တဲ့ အခွန်အကောက်တွေကို လုံးဝ ဖျက်သိမ်းလိုက်တယ်။ အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတွေကလည်း ထွက်ကုန် တွေကို ပိုလိုချင်တယ်။ ဈေးကွက်ကတော့ အများကြီးရှိတယ်။ ဒီဈေးကွက်ကို ဘယ်လိုဝင်ဆံ့အောင် လုပ်ကြမလဲ။ ဒီဈေးကွက်ကို ဘယ်လိုထိုးဖောက်မလဲဆိုတဲ့အပိုင်းကျတော့ နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်မှုနဲ့ပတ်သက်တဲ့

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

ပိုကုန် သွင်းကုန်များ အဓိကတင်ပို့သော ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းတစ်နေရာကို မြင်တွေ့ရစဉ်



KBZ BANK
STRENGTH OF MYANMAR

သဒ္ဓါထက်သန် မြန်မာအားမာန် ကမ္ဘောဇဘဏ်

နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူတို့၏ဂုဏ်သိက္ခာကို ထင်ဟပ်ဖော်ဆောင်နေသော မိန့်ခွန်း

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားခြင်းသည် နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထုကို ကိုယ်စားပြု၍ ပြောကြားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂပဋိညာဉ်စာတမ်း၏အခြေခံမူ များနှင့် ရည်ရွယ်ချက်များအပေါ် တာဝန်တစ်ခုအနေဖြင့်လည်းကောင်း၊ အခွင့်အရေးတစ်ရပ်အနေဖြင့် လည်းကောင်း ယုံကြည်ပါသည်ဟု နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ပြောကြားချက် သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ သဘောထားမူဝါဒကို ကျစ်လျစ် သော်လည်း နက်ရှိုင်းစွာတင်ပြခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ်ကော်ပွဲ့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ကို အပြတ် အသတ်ဆန္ဒမဲပေးခဲ့ခြင်းသည် ပြည်သူလူထုက ၎င်းတို့၏ အခွင့်အရေးနှင့် အညီ ၎င်းတို့၏အိမ်မက်မျှော်လင့်ချက်များကို စွမ်းဆောင်ရည်ရှိရှိ ဖန်တီး နိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟူသော နိုင်ငံတော်၏ အတိုင် ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ရှင်းလင်းပြောဆိုချက်သည် ကမ္ဘာ့ အလယ်၌ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ဂုဏ်သိက္ခာကို ယုံယုံ ကြည်ကြည်မြှင့်တင်ပြောဆိုခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာပြည်သူတို့၏ အိမ်မက်မျှော်လင့်ချက်များသည် ကုလသမဂ္ဂစတင်ထူထောင်စဉ်က ကမ္ဘာ့ ပြည်သူတို့၏ အိမ်မက်မျှော်လင့်ချက်များနှင့် အတူတူပင်ဖြစ်သည်ဟူသော ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ခံယူချက်သည် ယုံကြည်ကိုးကွယ်ရာဘာသာနှင့် သမိုင်းနောက်ခံမည်သို့ပင် ကွဲပြားကွဲပြား လူသားတို့၏ အိမ်မက် မျှော်လင့်ချက်များ အတူတူပင်ဖြစ်သည်ဟူသော သဘောထားကို ထင်ဟပ် ဖော်ဆောင်နေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

“ငြိမ်းချမ်းသာယာပြောသော ပြည်ထောင်စုတစ်ခုရဲ့နိုင်ငံသားများ အတွက် ၎င်းတို့၏ အခွင့်အရေးများနှင့်တာဝန်ဝတ္တရားများ ခိုင်မာမှုရှိရေး တို့ဟာ ကျွန်ုပ်တို့ရဲ့ ရိုးရှင်းတဲ့မျှော်လင့်ချက်များပဲ ဖြစ်ပါသည်။ ရိုးရှင်း ပေမယ့်အောင်မြင်ဖို့ဆိုတာခက်ခဲကြောင်း အထူးပြောဖို့မလိုပါဘူး။ ကျွန်ုပ် တို့ရဲ့ ရည်မှန်းချက်များကို ဖော်ဆောင်ပေးမယ့်တစ်ခုတည်းသော လမ်းကြောင်းကတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးလမ်းကြောင်းသာဖြစ်ပြီး ဒီလမ်း ကြောင်းကို မျှော်လင့်ချက်များ၊ သန့်ရှင်းစင်စင်အတူ လျှောက်လှမ်းသွား ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်က ပြောကြားခဲ့ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်၏ပစ္စုပ္ပန်ကာလစိန်ခေါ်ချက် များကို ကိုင်တွယ်ရာ၌ ဆုပ်ကိုင်ရမည့်သဘောထားကို ချပြခဲ့ခြင်းဖြစ် ပါသည်။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးက အခွင့်အရေးတို့ကို ရယူခံစားသကဲ့သို့ တာဝန်ဝတ္တရားတို့ကို ထမ်းဆောင်မှသာ ငြိမ်းချမ်း သာယာပြောသော ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံတော်ကြီး ထူထောင်နိုင်မည်ကို နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မီးမောင်းထိုး တင်ပြခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ ရိုးရှင်းသော်လည်း ခက်ခဲသည်ပန်းတိုင်ကို ငြိမ်းချမ်းရေးနည်းဖြင့်သာ ဆုပ်ကိုင်နိုင်မည်ဟူသော နိုင်ငံတော်၏ အတိုင် ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ယုံကြည်ချက်သည် မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် ခြိမ်းခြောက်စိန်ခေါ်မှုအားလုံးအား ဒီမိုကရေစီနည်းလမ်းဖြင့်သာ ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းမည်ကို အာမခံချက်ပေးလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။

(၂၁) ရာစု ပင်လုံဟုခေါ်သော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ သည် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့်ရေရှည်တည်တံ့မည့် ငြိမ်းချမ်း ရေးတို့ကို ဦးတည်သော ပထမဦးဆုံးခြေလှမ်းဟူသော နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ရှင်းလင်းတင်ပြချက်မှာ နိုင်ငံတော်သည်ခိုင်မာသော သန့်ရှင်းစင်စင်သကဲ့သို့ မဖြစ်နိုင်သော အိမ်မက်တို့ ကို ဆုပ်ကိုင်၍ ထင်ယောင်ထင်မှား တွေဝေနေကြောင်း ခိုင်မာစွာတင်ပြခဲ့ ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ နိုင်ငံတော်က အသိုင်းအဝိုင်းတို့၏ ဝေဖန်မှုများအပေါ် ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ်ခြင်းမရှိ သကဲ့သို့ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ပဓာနထား၍ နားလည်မှုနှင့် ယုံကြည်မှုတို့ကို တိုးမြှင့်စေမည်ရေတို့၊ ရေရှည်အစီအစဉ်များ ဆောင်ရွက်မည်ဟူသော နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏တင်ပြချက် သည် နိုင်ငံတော်က ချမှတ်ထားသော မူဝါဒ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ဖော်ဆောင် တင်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းမှုမရှိခြင်းနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုမရှိခြင်းက မူမမှန်သော ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုတို့ကို ဖြစ်ပေါ်စေသည်ဟူသော နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏တင်ပြချက် သည် ကမ္ဘာ့ရွှေ့ပြောင်းဒုက္ခသည်များအရေး ကိုင်တွယ်ရာ၌ အခြေခံသင့် သော မူဝါဒဖြစ်သည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ ခြုံငုံတင်ပြရပါက ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံတွင် ပြောကြားခဲ့သော နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ မိန့်ခွန်းသည် နိုင်ငံတော်နှင့်ပြည်သူတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထင်ဟပ်ဖော်ဆောင်ခဲ့သော မိန့်ခွန်းဖြစ်ပါသည်။



လူငယ်မူဝါဒ ပူးပေါင်းရေးဆွဲလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၆
မြန်မာနိုင်ငံလူငယ်မူဝါဒ ပေါ်ပေါက်ရေးအတွက် လူမှုဝန် ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးနှင့်အား ကစားဝန်ကြီးဌာနတို့မှ ဦးဆောင်၍ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနများ၊ လူငယ်များနှင့်ပူးပေါင်း ရေးဆွဲလျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်မူဝါဒတွင် လူငယ်များကိုယ်တိုင်ပါဝင် နိုင်ရေးအတွက် လူငယ်ကိုယ်စားလှယ်များ ရွေးချယ်နိုင်ရန် နှင့် လူငယ်များ၏အသံများပါဝင်စေရန်အတွက် လူငယ် မူဝါဒဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲများ၊ စစ်တမ်းကောက်ယူမှုများ၊ လူငယ်ဖိုရမ်များကို လူငယ်များက တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်များတွင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ သို့ဖြစ်၍ မြန်မာနိုင်ငံ လူငယ်မူဝါဒပေါ်ပေါက်လာရေး အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးရှိ လူငယ်များအားလုံးက ပူးပေါင်းပါဝင်ပေးပါရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ (သတင်းစဉ်)

ဖယ်ခုံမြို့ပြည်သူ့ဆေးရုံ၌ ၂၅ ခုတင်ဆံ့ နှစ်ထပ်လူနာဆောင်သစ် ဖွင့်ပွဲကျင်းပ

ဖယ်ခုံ ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၆
ရှမ်းပြည်နယ် ဖယ်ခုံမြို့နယ် ပြည်သူ့ ဆေးရုံ၌ ၂၅ ခုတင်ဆံ့ RC နှစ်ထပ် လူနာဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲကို ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၆ ခု ရက်က ကျင်းပရာ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ် ပြည် နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးဒေါက်တာမျိုးထွန်း၊ ကယန်း တိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီး ဦးခွန်အေးမောင်၊ နေပြည်တော် ကုသရေးဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေး မှူးချုပ် ဒေါက်တာသန်းထွဋ်ဦးနှင့် ၂၄ ရက်က ကျင်းပရာ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာလင်းထွဋ် ပြည် နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးဒေါက်တာမျိုးထွန်း၊ အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ချုပ်က အမှာစကားပြောကြားပြီး အလှူရှင်များအား ဂုဏ်ပြုတမ်းလွှာ ပေးအပ်ရာ ငွေကျပ် ၁၄ သိန်းငါးသောင်း တန်ဖိုးရှိ ၂၀ ကေဒီ မီးစက်တစ်လုံး လှူဒါန်းသော လှူထူးအောင် ဆောက်လုပ်ရေးကုမ္ပဏီကို ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်ကလည်းကောင်း၊ ငွေကျပ် ရှစ်သိန်းတန်ဖိုးရှိ ECG စက်တစ်လုံး လှူဒါန်းသော ဖယ်ခုံမြို့ ပြည်ဆေး ဆိုင်အား ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးက လည်းကောင်း ဂုဏ်ပြုတမ်းလွှာများ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

ရုံးပိတ်ရက်များ၌ တစ်နှစ်ခွဲအောက်ကလေးများအား ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေး

နေပြည်တော် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၆
ဗမ္မာ့သီရိမြို့နယ်အတွင်းနေထိုင်ကြသော ဝန်ကြီးဌာနများရှိ ရုံးပိတ်ရက်များအား လုပ်ငန်းခွင်မပျက်စေဘဲ စနစ်တကျ တစ်နှစ်ခွဲအောက် ကလေးများအား ထိုးနှံနိုင်ရန် ကျန်းမာ ရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ ညွှန်ကြားချက် အရ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်)မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာစိုးလွင်ငြိမ်း၏ဦးဆောင်မှုဖြင့် ၈ ဇူလိုင် ၂၀၁၆ ခု ရက် မှစတင်၍ ကာကွယ်ဆေး ၁၀ မျိုးကို ဗမ္မာ့သီရိမြို့နယ် ခုတင် ၅၀ ပြည်သူ့ ဆေးရုံတွင် ထိုးနှံပေးလျက်ရှိသည်။ တစ်နှစ်ခွဲအောက် ကလေးများ၏ ကာကွယ်ဆေးလွှမ်းခြုံမှု ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ သီတာလှနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာလှလှကြည်တို့က ဦးဆောင် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ရူပဗေဒ)



ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေးနှုန်း		၂၅-၉-၂၀၁၆	ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။	
ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)		နိုင်ငံတကာသုံး ငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘဏ်)		
ရန်ကုန်	၁၆ ပဲရည်	အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ	၁၂၃၅.၀
ရန်ကုန်	၁၅ ပဲရည်	ဥရောပ	တစ်ယူရို	၁၃၇၇.၂
မန္တလေး	၁၆ ပဲရည်	စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ	၉၀၇.၁၉
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(တစ်လီတာဈေး) ရန်ကုန်		ထိုင်း	တစ်ဘတ်	၃၅.၅၂
ဒီဇယ်	၅၃၀/၅၅၀ ကျပ်	အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး	၁၈.၄၃
အောက်တိုန်း	၉၂	တရုတ်	တစ်ယွမ်	၁၈၅.၄၃
အောက်တိုန်း	၉၅	မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ်	၂၉၈.၆၀
ပရီမီယံဒီဇယ်	၅၆၀/၅၈၀ ကျပ်			

မြန်မာ့အလင်း
၁၂၇၅ ခုနှစ်က စတင် ထောင်သည်။
Myanmar Alinn Daily

- စာတည်းများချုပ် - အောင်နိုင်ဦး
- စာတည်းများ - ဝင်းရွှေ
- စာတည်း - ထိန်လင်း၊ မြင့်စိုး၊ ကြည်ဝင်း၊ ဝင်းကျော်
- သတင်းထောက်များ - မြင့်ဆွေ
- ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃)
- ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

မစ္စတာ ဂျက်ခီကွင်းတန် မစ်ချယ် ဒွက်ချ်အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်သဘောတူ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ထိုင်းနိုင်ငံသံအမတ်ကြီးအဖြစ် မစ္စတာ ဂျက်ခီကွင်းတန် မစ်ချယ် ဒွက်ချ်အား ခန့်အပ်ရန် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက သဘောတူညီပြီးဖြစ်သည်။

မစ္စတာ ဂျက်ခီကွင်းတန် မစ်ချယ် ဒွက်ချ်ကို ၁၉၅၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၇ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၌ မွေးဖွားခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ထိုင်းနိုင်ငံ ရမ်ခမ် ဟေအင်းတက္ကသိုလ်မှ ဥပဒေဘွဲ့ကို လည်းကောင်း၊ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု စက်တီရီယာတက္ကသိုလ်မှ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာဘွဲ့ကို လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၉ ခုနှစ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးတက္ကသိုလ်မှ ဂုဏ်ထူးဆောင်ဘွဲ့ကို လည်းကောင်း ရရှိခဲ့သည်။

၎င်းသည် ၁၉၈၄ ခုနှစ်မှ စတင်၍ ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ စတင်ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး ဝါရှင်တန်မြို့၊ ဟန့်တိုင်းမြို့၊ ဘာလင်မြို့တို့ရှိ ထိုင်းသံရုံးများ၌ ရာထူးအဆင့်ဆင့်ဖြင့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၀၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၀၉ ခုနှစ်အတွင်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု လော့ခ်ဝီလ်စီမြို့၌ ထိုင်းကောင်စစ်ဝန်ချုပ်အဖြစ် လည်းကောင်း၊ ၂၀၀၉ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၂ ခုနှစ်အတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ကောင်စစ်ရေးရာဦးစီးဌာနတွင် ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖြစ် လည်းကောင်း၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အတွင်း အစွဲအနွမ်းဆိုင်ရာ ထိုင်းသံအမတ်ကြီးအဖြစ် လည်းကောင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် နော်ဝေနိုင်ငံဆိုင်ရာ ထိုင်းသံအမတ်ကြီးအဖြစ် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ ယနေ့ထိ တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသည်။

မစ္စတာ ဂျက်ခီကွင်းတန် မစ်ချယ် ဒွက်ချ်သည် အိမ်ထောင်သည်တစ်ဦးဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

မစ္စတာ ဂျက်ခီကွင်းတန် မစ်ချယ် ဒွက်ချ်အား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန်သဘောတူ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၆

မစ္စတာ ဂျက်ခီကွင်းတန် မစ်ချယ် ဒွက်ချ်အား ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ တောင်အာဖရိကသမ္မတနိုင်ငံ၏ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော သံအမတ်ကြီးအဖြစ် ခန့်အပ်ရန် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက သဘောတူညီပြီး ဖြစ်သည်။

မစ္စတာ ဂျက်ခီကွင်းတန် မစ်ချယ် ဒွက်ချ်ကို ၁၉၅၇ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၁၇ ရက်တွင် မွေးဖွားခဲ့သည်။ ၎င်းသည် စီးပွားရေးစီမံ ခန့်ခွဲမှုနှင့် ဈေးကွက်ပညာဘာသာကို လေ့လာဆည်းပူးခဲ့သည်။ ၎င်းသည် ၂၀၀၈ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလမှ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် အောက်တိုဘာလအထိ တောင်အာဖရိကနိုင်ငံ ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးအဖြစ် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၎င်းသည် တောင်အာဖရိကသမ္မတနိုင်ငံ၏ အစိုးရအဖွဲ့၌ လည်းကောင်း၊ အစိုးရအဖွဲ့၏ ကော်မတီများ၌ လည်းကောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနများအတွင်းရှိ ကော်မတီများ၌ လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံရေးနယ်ပယ်၌ လည်းကောင်း၊ ၁၉၉၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်အထိ ပါလီမန်အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအနေဖြင့် လည်းကောင်း အသီးသီးတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၁ ခုနှစ်မှစ၍ သီရိလင်္ကာ၊ မော်လဒိုက်၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှင့် နီပေါနိုင်ငံတို့၏ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော တောင်အာဖရိကသမ္မတ နိုင်ငံဆိုင်ရာမဟာမင်းကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်။

၎င်းသည် အင်္ဂလိပ်ဘာသာ၊ အာဖရိကဘာသာနှင့် ဗီစာဘာသာတို့ကို ကျွမ်းကျင်သည်။ ၎င်းသည် အိမ်ထောင်သည် တစ်ဦးဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် UNFC က ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး

သတင်း-ရဲခေါင်ညွန့်

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် UNFC က ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့သည် ယနေ့မနက် ၉ နာရီခန့်က ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ရှိ ရန်ကရီ လာဟိုတယ်၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အစိုးရဘက်မှ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးအောင်ကြည် (ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး-ငြိမ်း)က အဖွဲ့အစည်းများပြောကြားရာတွင် “စေ့စပ် ညှိနှိုင်းရေးစာပိုဒ် အခုလို ပြဿနာတွေ၊ မကျေလည်မှုတွေကို ဖြေရှင်းနေတာ အန်မတန်ကောင်းမွန်ပါတယ်။ တစ်ဖက်က ကြည့်ရင် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်မှာအတူတကွ ပူးတွဲလုပ် ဆောင်နေတယ်ဆိုတာထက်ပိုပြီး သာဓကတစ်ခုပါ။ သွားရမယ့် ငြိမ်းချမ်းရေးခရီးစဉ်က တော်တော်ရည်လျားပါတယ်။ ကြိုးကြိုး စားစားနဲ့ ဆက်လုပ်ရမယ့် အလုပ်တွေအများကြီးရှိနေတယ်လို့ ကျွန်တော်တို့က မြင်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ အခုတည်ဆောက်

နေတဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးစာစစ်ပွဲမရှိရုံမို့မို့ ပြီးသွားမယ့် ငြိမ်းချမ်းရေး မဟုတ်ပါဘူး။ ပြည်သူလူထုရဲ့ စားဝတ်နေရေး ပြည့်စုံဖို့လုပ်နေရုံ လုပ်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးလည်းမဟုတ်ပါဘူး။ မည်သည့်ကြမ်းတမ်း မှ၊ ခက်ခဲမှုမှ မရှိတော့ဘဲ စိတ်အေးချမ်းသာစွာနေနိုင်တဲ့အထိ မျှော်မှန်းပါတယ်။ ခရီးလမ်းဟာ ဝေးပင်ဝေးပြား မဖြစ်မနေ လုပ်မယ့်ဆိုတဲ့ သန့်ရှင်းစိုပြည်ရုံ ရပါတယ်။ သွားချင်တဲ့ ပန်းတိုင်ကို ရောက်နိုင်အောင် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် ပြေပြေလည်လည်နဲ့ သွားကြ မယ်ဆိုရင် ကျွန်တော်တို့ သွားချင်တဲ့ပန်းတိုင်ကို မလွဲမသွေ ရောက်မှာပါ။ ကျွန်တော်တို့အခုရှိနေတဲ့ အာသီသဟာ ပြည်သူ တွေအားလုံးကိုယ်စိတ်နှစ်ပါးချမ်းသာပြီး မည်သည့် ဖိနှိပ်မှုမျှမျှ၊ အကြမ်းနည်းနဲ့ ပြုမူမှုမျိုးကို မခံရဘဲနေထိုင်သွားရတဲ့ဘဝကို တည်ဆောက်သွားကြဖို့ပါ။ အားလုံးရေကိုတက်ညီလက်ညီနဲ့ ရှေ့ဆက်လမ်းလျှောက်သွားကြဖို့လို့တိုက်တွန်းပါတယ်” ဟု ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်၍ DPN အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဦးရယ်က “ကျွန်တော်တို့တိုင်းပြည်ရဲ့ ပြဿနာကိုပြောရင် လွတ်လပ်ရေးနဲ့

အတူပေါက်ဖွားလာတဲ့ ပြဿနာဖြစ်တော့ ပြဿနာအရင်း အမြစ်ကို ထုတ်နုတ်ပြီးဖြေရှင်းဖို့ ကြိုးစားတဲ့အခါမှာတော့ ကျွန်တော်တို့ စိတ်ရှည်သည်းခံခြင်းနဲ့ အပြန်အလှန်နားလည်မှု၊ အပြန် အလှန် အသိအမှတ်ပြုမှုက အရေးကြီးတယ်လို့ ထင်ပါ တယ်။ အထူးသဖြင့် ဒီနေရာမှာ ကျွန်တော်တို့ ပြဿနာဖြစ်တဲ့ ဖြစ်စဉ်တွေက အင်မတန်ရှုပ်ထွေးပြီး ဖြစ်တဲ့အချိန်က ကြာမြင့် လာတော့ ကျွန်တော်တို့ကြားထဲမှာ ယုံကြည်မှုက အင်မတန် နည်းပါးကြတာကို တွေ့ရပါတယ်။ အခုတစ်ကြိမ်လည်း ပိုပြီးတော့ တိကျခိုင်မာတဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု ဖြစ်စဉ်တွေဟာ အရင်အရင်က တွေ့ကြုံတဲ့ သင်ခန်းစာတွေကိုအခြေခံပြီးတော့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေး တွဲနေရာမှာ တစ်ဖွဲ့အနေနဲ့သော်လည်းကောင်း၊ အစုအဖွဲ့နဲ့ တွေ့ဆုံတဲ့နေရာမှာသော်လည်းကောင်း ပိုပြီးတော့ တိကျတဲ့ ဆွေးနွေးမှုတွေ လုပ်နိုင်လာတယ်လို့ ကျွန်တော်နားလည်တယ်။ ဒါပေမယ့် အခန့်မသင့်ဘဲ ကျွန်တော်ပြောသလို အခု ကြိုးကြား ကြိုးကြားတိုက်ပွဲတွေဖြစ်ရင်းကနေအရှိန်အဟုန်တွေ မြင့်မား လာတာကို တွေ့ရပါတယ်။ လူထုရဲ့ မျက်နှာစာမှာ နိုင်ငံတကာရဲ့

မျက်နှာစာမှာ ကျွန်တော်တို့က ပြုံးပြရယ်ပြု၊ နှုတ်ဆက်ပြရင်း နဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးစကားကို ဖောင်ဖွဲ့ပြီးပြောကြတယ်။ ဆိုကြတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာ စစ်ပွဲကြောင့် မြို့တွေနဲ့ အလှမ်းဝေးတဲ့နေရာ မှာ လူထုတွေပြေးနေတယ်၊ လွှားနေတယ်၊ ငတ်ပြတ်နေတယ်” ဟု အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဆက်စကားတွင် ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ သည်။

ယနေ့အစည်းအဝေးတွင် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသား လူမျိုးစုဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) အဖွဲ့ဝင်များ၏ အဆိုပြု ချက်မူကြမ်းအား နှစ်ဖက်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ဖြေရှင်းနိုင်မည့် နည်းလမ်းများနှင့် တိကျခိုင်မာသည့် သဘော ထားများရယူ၍ ရှေ့ဆက်သွားနိုင်ရန် ညှိနှိုင်းခဲ့ကြကြောင်းနှင့် အထွေထွေကိစ္စရပ်များအား ဆွေးနွေးခဲ့ကြကြောင်းသိရသည်။

ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) နှင့် ဆွေးနွေးပွဲများကို အောက်တိုဘာလဆန်းတွင် ဆက်လက်ပြုလုပ်နိုင်ရန် အကြမ်းဖျင်းသဘောတူညီခဲ့ကြပြီး ညနေ ၄ နာရီတွင် အစည်းအဝေးပြီးဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

◆ ရှေ့မှ အခြေခံသဘောတရားတွေကို သိထားဖို့လိုလားတယ်” ဟု ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ပြည်ပသို့ တင်ပို့ခွင့်မပြုသော ကုန်ပစ္စည်းများမှာ ယခင်ကာလက ၃၂ မျိုးထိ ရှိခဲ့ရာမှ ပြီးခဲ့သော အစိုးရလက်ထက်တွင် ၁၂ မျိုးခန့်သာရှိပြီး ယခုအစိုးရသစ်လက်ထက် တွင် ခုနစ်မျိုးခန့်သာ ကျန်ရှိတော့ကြောင်း သိရသည်။

“လက်နက်ခဲယမ်း၊ ရှေးဟောင်းပစ္စည်းတို့၊ ရှားပါးတိရစ္ဆာန်တို့ဆိုတဲ့ဟာမျိုး လောက်ပဲ ကျန်တာပါ။ သွင်းကုန်မှာဆိုလည်း အရက်၊ ဘီယာ၊ စီးကရက်လောက်ပဲ ပိတ်ပင်ထားတာပါ။ ဒါပေမယ့် အရက်ကို ထပ်မံပြီး ဖြေလျှော့ခွင့်ပြုမလားဆိုတာလည်း စဉ်းစားနေတာရှိပါတယ်” ဟု သင်တန်းကျောင်းမှ သင်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဦးသိန်းမြင့် ဝေဖန် ပြောသည်။

“အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာ သိသာတဲ့ ကြိုးပမ်းအားထုတ်လုပ်ဆောင်ရွက် တစ်ရပ်အနေနဲ့ မိမိကုမ္ပဏီမှာ လိုင်စင်လျှောက်ထားပြီး မိမိကုမ္ပဏီမှာ ပစ္စည်း အတွက် လိုင်စင်ထုတ်မယ့်ဆိုတဲ့ဟာကို သွားနေပါတယ်။ ဒီစနစ်စတာ တစ်လခွဲ လောက်ရှိသွားပြီ။ ဇူလိုင် ၆ ရက်က စခဲ့တာ။ ကုန်ပစ္စည်း အမျိုးအမည်အားလုံး အတွက်တော့ မရသေးပါဘူး။ အတော်များများအတွက်တော့ ရနေပါပြီ” ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောကြားသည်။

ပြည်တွင်းပြည်ပကုန်သွယ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အခြေခံအဆောက်အအုံပိုင်းတွင် အားနည်းချက်ရှိပြီး အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သည့်နေရာတွင် ကုန်ကျရိတ်များ အနည်း ငယ်မြင့်တက်နေကြောင်း သိရသည်။

“ဥပမာဆိုရင် မြန်မာနိုင်ငံကနေ စင်ကာပူကို ပေ ၂၀ ကွန်တိန်နာတစ်လုံးတင်ပို့လိုက် ရင် ဒေါ်လာ ၅၀ လောက်ပဲ ရှိပေမယ့် တရုတ်နောင် ပွဲရုံကနေ ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းအရောက်ပို့ ဖို့အတွက် ဒေါ်လာ ၁၀၀ ဝန်းကျင်လောက် ကုန်ကျနေတာမျိုးတွေပါ” ဟု တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးက ပြောသည်။

အဆိုပါ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်သွယ်မှုအခြေခံသင်တန်းတွင် ပို့ကုန်သွင်းကုန် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ကုန်ပစ္စည်းများ သင်တန်းတင်ရာတွင် လိုအပ်ချက်များ၊ ကုမ္ပဏီထုထောင်ရာတွင် လိုအပ်ချက်များ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုလုပ်ရာတွင် လိုအပ်ချက် များ၊ ငွေစာရင်းဖွင့်လှစ်ရာတွင် လိုအပ်ချက်များနှင့် နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီများနှင့် အရောင်း အဝယ်စာချုပ်ချုပ်ရာတွင် လိုအပ်ချက်များကို စာတွေ့လက်တွေ့ ပေါင်းစပ်သင်ကြား ပေးခြင်းအပြင် လေ့လာရေးခရီးစဉ်များပါ ပို့ဆောင်သင်ကြားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာကုန်သွယ်မှုအခြေခံသင်တန်းအမှတ်စဉ် (၈) တွင် သင်တန်း ဆင်းသွင်းရေး ၈၇ ဦးရှိပြီး စတင်ဖွင့်လှစ်သည်မှ ယခုအချိန်ထိ သင်တန်းသား ၇၀၀ ခန့်ကို သင်ကြားပို့ချပေးပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထင်ပေါ်ဝင်း



(၅၂)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုရက်ပြုသောအားဖြင့် ပြည်ခရိုင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ယာယီဒုတိယကြီး မြင့်ကြည် ဦးဆောင်သော ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ခုရဲမှူး၊ မောင်မောင်စိုးနှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အမှတ် (၁၃) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ (ပြည်)မှ တပ်ဖွဲ့မှူး၊ ဒုတိယမှူး၊ ဝင်းနိုင်ဦးနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ စက်တင်ဘာ ၁၇ ရက်က ပြည်မြို့ နှစ်ကျိပ်ရစ်ဆူဘုရားဝင်း၌ စုပေါင်းသန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်စဉ် (ခရိုင် ပြန်/ဆက်)



နေပြည်တော် တပ်ကုန်းမြို့နယ်၌ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်က အထူးနယ်လှည့် ကွင်းဆင်းအဖွဲ့မှ နေပြည်တော်ဦးစီး မှူး၊ ဒေါ်တင်တင်ဌေးဦးစီး၍ ဒေသခံ များ မော်တော်ဆိုင်ကယ်လိုင်စင်ရရှိ ရန် ယာဉ်စည်းကမ်း၊ လမ်းစည်းကမ်း ဟောပြောခြင်း၊ ရေးဖြေနှင့် လက်တွေ့ စစ်ဆေးခြင်းများ ပြုလုပ်စဉ် တင်ထွန်းတာ(တပ်ကုန်း)

စဉ်ဆက်မပြတ်ဆေးပညာဟောပြောပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၅ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း (ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး)က ကြိုးပေး၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ဆေးပညာဟောပြောပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက် (ပုဒုဟူးနေ့) မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲမှ ညနေ ၃ နာရီခွဲအထိ ရန်ကုန်မြို့တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ် အမှတ် ၄၆/၁ သံသုမာလမ်း၊ ၁၄/၂ ရပ်ကွက်ရှိ TCL စားသောက်ဆိုင်၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ပါမောက္ခရမြက Current Management of HIV/AIDS (2016) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပါမောက္ခဒေါက်တာစိန်ဝင်းက Surgical Emergency in General Practice ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဒေါက်တာဝင်းဇော်က Common Dermatological Problems in General Practice ခေါင်းစဉ်ဖြင့် လည်းကောင်း ဟောပြောမည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ဆရာဝန်အားလုံးတက်ရောက်နိုင်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်မောင်

ပညာရေးဝန်ထမ်းကောင်းများဖြစ်အောင် အကောင်းဆုံး ကြိုးစားထမ်းဆောင်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၅

ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ် (စစ်ကိုင်း) ၌ စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက် နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည့် မူလတန်းဆရာအတတ်သင် သုံးနှစ် သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၄၅) သင်တန်းဆင်းပွဲအခမ်းအနားသို့ နယ်စပ် ရှေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင် တက် ရောက်သည်။

ရှေးဦးစွာ ပြည်ထောင်စု တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေး တက္ကသိုလ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး (သင်ကြားရေး) က သင်တန်းနှင့်ပတ်သက် သည့်အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက မူလတန်းဆရာ အတတ်သင် သုံးနှစ် သင်တန်းမှ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူ တိုင်းရင်းသား ၁၀၅ ဦးအား သင်တန်း ဆင်းလက်မှတ်များ ချီးမြှင့်ပြီး သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် များမှ ကိုယ်စားလှယ်များက သင်တန်း သား သင်တန်းသူများအား အလုပ်

ခန့်အပ်လွှာများ ပေးအပ်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး၊ ပါမောက္ခချုပ်တို့ နှစ်ဦးစွာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး က စံပြုထူးချွန်ဆုနှင့် ထူးချွန်ဆုရ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများအား ဆုများ အသီးသီးပေးအပ်ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက သင်တန်းဆင်းအမှာစကားပြောကြားရာ တွင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၏ ရင်နှစ် သည်းချာ သားသမီးရတနာဖြစ်သည့် တိုင်းရင်းသား မောင်တို့မယ်တို့သည် အရည်အချင်းပြည့်ဝသည့် လူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်များဖြစ်သော ဆရာ ဆရာမ များအဖြစ် ကောင်းမွန်စွာ သင်ကြား လေ့ကျင့်တတ်မြောက်အောင်မြင်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည့်အတွက် တိုင်းရင်းသားဒေသ များနှင့် နိုင်ငံတော်အတွက် ပညာရေးကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းက အားပြည့်ပေးနိုင် တော့မည်ဖြစ်သည့်အတွက် တိုင်းဒေသ ကြီး/ ပြည်နယ်များနှင့် နိုင်ငံကိုယ်စား အထူးပင် ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိ ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အစိုးရသည် တိုင်းရင်း

သားများ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို အစဉ် ရှေးရှုပြီး တိုင်းရင်းသားများ၏ လူမှုစီးပွား ဘဝ တိုးတက်ကောင်းမွန်အောင် ဆောင်ရွက်ပေးပြီး ပြည်ထောင်စုကြီး တိုးတက်ဖွံ့ဖြိုးလာစေရေးအတွက် ကောင်းမြတ်သော ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်ကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။

ဖွံ့ဖြိုးရေးသိပ္ပံအဖြစ် စတင်ဖွင့်လှစ် ခဲ့သော ၁၉၆၄ ခုနှစ်မှ ၂၀၁၅ ခုနှစ်အထိ မဟာပညာရေးဘွဲ့ ၉၃ ဦး၊ မဟာဒဿန ဘွဲ့ ၃၅ ဦး၊ ပညာရေးဘွဲ့ ၃၄၅ ဦး၊ ဆရာ အတတ်ပညာဒီပလိုမာ ၆၃၅ ဦး၊ အလယ် တန်းဆရာအတတ်သင် ၉၆၅ ဦး၊ အထူး မူလတန်း ဆရာအတတ်သင် ၄၆၀ ဦး၊ မူလတန်းဆရာအတတ်သင် ၇၀၅၅ ဦး၊ စုစုပေါင်း ၁၂၆၉၁ ဦးကို မွေးထုတ်ပေး ခဲ့ပြီး ဖွံ့ဖြိုးရေးတက္ကသိုလ်တွင် တိုင်းရင်း သားလူမျိုးပေါင်း ၉၂ မျိုး သင်တန်းဆင်း ခဲ့ပြီး ဖြစ်ကြောင်း။

သင်တန်းဆင်းပြီးဖြစ်သည့် မူလ တန်းဆရာအတတ်သင် သုံးနှစ်သင်တန်း အမှတ်စဉ်(၄၄)နှင့် ယခုသင်တန်းဆင်း



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲအောင် စံပြုထူးချွန်ဆုရ သင်တန်းသူ အား ဆုချီးမြှင့်စဉ်

ကြမည့် အမှတ်စဉ်(၄၅)မှ သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများသည် လုပ်ငန်းခွင်၌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကို တစ်နှစ်ထမ်းဆောင်ပြီး တက္ကသိုလ်တွင်ဖွင့်လှစ်မည့် ဆရာ အတတ်ပညာဒီပလိုမာတစ်နှစ်သင်တန်း ကို ဆက်လက်သင်ယူနိုင်ကြောင်း၊ ထိုမှ တစ်ဆင့် ပညာရေးဘွဲ့ (ပေါင်းကျား) သုံးနှစ် သင်တန်းကိုတက်ရောက်ပြီး ပညာရေးဘွဲ့ ကို ရယူနိုင်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ အရည် အချင်းပေါ်မူတည်ပြီး မဟာပညာရေးဘွဲ့ နှင့် ပါရဂူဘွဲ့ကိုပါ ရယူနိုင်သည်ဟု ထပ်လောင်းအသိပေးမှာကြားလိုကြောင်း။

အထူးမှာကြားလိုသည်မှာ မကြာမီ က သင်တန်းသား၊ သင်တန်းသူများ နေပြည်တော်သို့ လေ့လာရေးခရီး လာရောက်ခဲ့စဉ်က နိုင်ငံတော်သမ္မတ မှာကြားခဲ့သည့် ဩဝါဒလမ်းညွှန် မှာကြားချက်များကို လုပ်ငန်းလမ်းညွှန် အဖြစ် ခံယူမှတ်သားပြီး မမေ့မလျော့ မပေါ့မဆသောသတိတို့ဖြင့် ပညာရေး ဝန်ထမ်းကောင်းများ ဖြစ်အောင် အကောင်းဆုံး ကြိုးစားထမ်းဆောင် သွားကြရန် လိုအပ်ကြောင်း မှာကြား ခဲ့သည်။

(သတင်းစဉ်)

နှလုံး၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းနှင့် တီဘီရောဂါများ ကုသနိုင်မည့်ဆေးဝါးများ ဆေးဝါးစက်ရုံ(အင်းစိန်) မှ တိုးချဲ့ထုတ်လုပ်သွားမည်

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၅

စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးခင်မောင်ချိုသည် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လှည်းကူး မြို့နယ်ရှိ ငါးဆူတောင်စိုက်ကွင်းသို့ရောက်ရှိစဉ် မြေယာပိုင်ဆိုင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အငြင်းပွားမှုများ မဖြစ်လာစေရန်အတွက် မြေယာ

ပိုင်ဆိုင်မှု အထောက်အထားနှင့် မှတ်တမ်းများကို စနစ်တကျထိန်းသိမ်းထားရှိရန်နှင့် ဌာနပိုင်စိုက်ကွင်း မြေဧရိယာပေါ်၌ ကျူးကျော်ဝင်ရောက်နေထိုင်မှုများမရှိစေရေး ဆောင်ရွက်ထားရန်မှာကြားပြီးနောက် စိုက်ကွင်းရှုစစ်မှ ကုန်ကြမ်းသီးနှံများ စိုက်ပျိုးထားမှု အခြေအနေတို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထို့နောက် ဆေးဝါးစက်ရုံ (အင်းစိန်) သို့ ဆက်လက်ရောက်ရှိပြီး New BPI Project စီမံကိန်းလုပ်ငန်းခွင်ရှိ အဆောက်အအုံများ ဆောက်လုပ်ပြီးစီးမှု၊ စက်များတပ်ဆင်ပြီးစီးမှုနှင့် စမ်းသပ် လည်ပတ်နေမှုတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့သည်။ (၁၆) New BPI Project ပြီးစီးသွားပါက ပဋိပက္ခသတ်ဆေးသုံးမျိုး၊ နှလုံးရောဂါ၊ အသက်ရှူလမ်းကြောင်းရောဂါနှင့် တီဘီရောဂါများကို ကုသနိုင်မည့် ထိုးဆေးဆေးရုံများနှင့် သောက်ဆေး ၁၃ မျိုးတို့ကို တိုးချဲ့ထုတ်လုပ်သွားမည့်အပြင် တစ်နှစ်လျှင် ထိုးဆေးသန်း ၂၀ ထုတ်လုပ်သွားနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက New BPI Project သည် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ခေတ်မီစက်သစ်များဖြင့် ထပ်တိုးတပ်ဆင် တည်ဆောက်ထားသောစီမံကိန်းဖြစ်၍ မြန်မာ့ဆေးဝါးထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍကို အဆင့်မြှင့်လာစေမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ ယခုလို နိုင်ငံတကာစံနှုန်းများနှင့်အညီ တည်ဆောက်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် New BPI Project တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များနှင့် ဝန်ထမ်းများအားလုံးကို ချီးကျူးဂုဏ်ပြုပါကြောင်း၊ လက်ရှိအချိန်တွင် စီမံကိန်းလုပ်ငန်းများ ၉၉ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးစီးနေပြီ ဖြစ်၍ မကြာမီစက်များ စမ်းသပ်လည်ပတ်ပြီး ဆေးဝါးအမယ်သစ်များ ထုတ်လုပ်လာနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိတို့ ထုတ်ကုန်ဆေးဝါးများကို အတုအမပြုလုပ်နိုင်စေရန် ထပ်ပိုးမူပိုင်မှုများကို အဆင့်မြှင့် တင်သွားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဆေးဝါးအတုပြုလုပ်နေသူများကို သက်ဆိုင်ရာနှင့်ပူးပေါင်း၍ နှိမ်နင်းလျက်ရှိကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများ အနေဖြင့်လည်း ရိုးသားဖြောင့်မတ်စွာဖြင့် တာဝန်ကိုကျေပွန်စွာ ထမ်းဆောင်သွားကြစေလိုကြောင်း၊ ဝန်ထမ်းများ၏ သက်သာ ချောင်ချိရေးနှင့် ထိုက်သင့်သည့် ခံစားခွင့်များရရှိအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်ပေးရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

(သတင်းစဉ်)



စစ်ဘေးရှောင်နှင့် ရေဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် လှူဒါန်း

နွားထိုးကြီး စက်တင်ဘာ ၂၅

နွားထိုးကြီးပရဟိတလူငယ်များအဖွဲ့ဖြစ်သော ဓမ္မဝေယျာဝစ္စအသင်း၊ ရွှေမေတ္တာ အသင်း၊ မေတ္တာကြယ်စင်အသင်း၊ ရွှေညာမြေ ပရဟိတအသင်း၊ ကုန်သည်ကြီးများ အသင်းငါးသင်းက နွားထိုးကြီး(ခ)ရပ်ကွက် အလှူရှင်များနှင့်အတူ ငွေကျပ် ၄၆ သိန်း ကို ရေစကြို မြို့နယ် ရေဘေးသင့် ကျေးရွာ ခုနစ်ရွာရှိ အိမ်ထောင်စု ၆၅၀ အတွက် ဆန်၊ ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ငါးသေတ္တာနှင့် ရေသန့်ဘူးများ ကျေးရွာအရောက် သွားရောက် လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆက်လက်၍ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရေဘေးကူညီရေးအတွက် ဝေဠုကျော် ဖောင်ဒေးရှင်းမှတစ်ဆင့် အလှူငွေကျပ် ငါးသိန်းကို လှည်းကောင်း၊ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများအတွက် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနမှတစ်ဆင့် ငွေကျပ် လေးသိန်းခွဲကိုလှည်းကောင်း ပေးပို့လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း ဓမ္မဝေယျာဝစ္စ ပရဟိတအဖွဲ့မှ ကိုဇော်လွင်မောင်က ပြောသည်။

ငွေမြှင့်မောင်

မြိုင်ကြီးငူ စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများသို့ ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းမှ ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများလှူဒါန်း

ဘားအံ စက်တင်ဘာ ၂၅

ကရင်ပြည်နယ် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် မဲသရောဒေသတွင် နယ်မြေတည်ငြိမ်မှုအားနည်းသဖြင့် မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသသို့ ယာယီပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ကြသည့် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများ အား ဒေါ်ခင်ကြည်ဖောင်ဒေးရှင်းက ပြန်လည်ထူထောင်ရေးပစ္စည်းများနှင့် LED မီးအိမ်များကို စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး၌ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြိုင်ကြီးငူအထူးဒေသ စစ်ဘေးရှောင်အိမ်ထောင်စုများအတွက် ဒေါ်ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်းက အထုပ်တစ်ထုပ်လျှင် အိမ်သုံးပစ္စည်းများ၊ မျက်နှာသုတ်ပဝါ နှစ်ထည်၊ စောင်နှစ်ထည်၊ မိသားစုခြင်ထောင်တစ်လုံး၊ တာလပတ်(၁၅ x ၁၅)ပေ တစ်ခုတို့ ပါဝင် သည့် တစ်ထုပ်လျှင် တန်ဖိုးငွေကျပ် ၄၀၇၄၀ ရှိ ပြန်လည်ထူထောင်ရေးပစ္စည်း အထုပ် ၂၀၀ နှင့် လက်သန့်ဆေးရည်ဘူး ၂၀၀ စုစုပေါင်းတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၈၃၄၀၀၀နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများစာကြည့်ရာတွင် အထောက်အကူ ဖြစ်စေရန် LED မီးအိမ် အစုံ ၅၀ တို့ကို ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့် က လက်ခံယူခဲ့ပြီး စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများထံ ဆက်လက်လှူဒါန်းသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

စောမျိုးမင်းသိန်း(ပြန်/ဆက်)



တောင်သူလယ်သမားအရေးတော်ပုံ ခေါင်းဆောင်ကြီး ဆရာစံရုပ်အလောင်းမြှုပ်နှံသည့်နေရာရှာဖွေခြင်းနှင့် ပြိတိသျှသစ်တောအရာရှိ မစ္စတာ ဖီးကလပ်အုတ်ဂူ

ကျော်ဒင်အောင် (သာယာဝတီ)

နယ်ချဲ့ပြိတိသျှတို့အား တော်လှန်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် တောင်သူလယ်သမားအရေးတော်ပုံ ခေါင်းဆောင်ကြီး ဆရာစံရုပ်အလောင်းမြှုပ်နှံခဲ့သည့် နေရာကိုရှာဖွေရန် သာယာဝတီမြို့ထောင်ကြီး သုသာန်သို့လိုက်ပါပြသသည့် ဒေသခံသုံးဦးနှင့် ဇူလိုင်လ ၃ ရက်နေ့တွင် စာရေးသူသွားရောက်ခဲ့ပါသည်။

သာယာဝတီ ထောင်ကြီးသုသာန်သည် သာယာဝတီထောင်၌ တာဝန်ထမ်းဆောင်သည့် ထောင်ပိုင်ကြီးများနေထိုင်သည့် ရုံးအဆောက်အအုံ၊ လယ်တစ်ကွက်နှင့် လူသွားလမ်းတစ်လမ်းသာ ခြားသည်။ စာရေးသူအား လိုက်ပါပြသသည့် ဒေသခံများမှာ ဦးကျော်ကျော်နိုင် (သာယာဝတီမြို့နယ် ကရင်နစ်ခြင်းခရစ်ယာန်အသင်း အတွင်းရေးမှူး)၊ ဦးအောင်ထွန်းညွန့်၊ ဦးမိုးသီးတို့ ဖြစ်သည်။ သုသာန်သို့ရောက်ရှိချိန်သည် မိုးသည်းသည်းမည်းမည်းရွာပြီးစဖြစ်၍ သုသာန်ထဲ၌ ရေများ နူးခေါင်းအထိ မြှုပ်ပါသည်။ ဆရာစံကို မြှုပ်နှံခဲ့သည်ဟု ယူဆရသည့် နေရာသို့ရောက်ရန် ချုံနွယ်များကိုတိုးဖျက်ပြီး ဂူဟောင်းဂူသစ်များကို ကျော်ဖြတ်၍သွားရသည့် လမ်းတစ်လျှောက် ဆူးရစ်၊ ထိကရုန်းဆူးများ ခြေသလုံးကိုပြိပြီး ဆူးစူးသော်လည်း အားလုံးက ဂရုမပြုအားကြပါ။ ချုံနွယ်များအကြား တိုးဖျက်ရှာဖွေစဉ် တစ်နေရာအရောက် ဦးမိုးသီးက ရုပ်ထားသည့်ခြေအစုံ မြေနေရာအား စိုက်ကြည့်ပြီး “ကျွန်တော်တို့ ဒီသုသာန်ထဲမှာ ငယ်ငယ်ကလာကစားတော့ သံတိုင်တစ်တိုင် တွေ့တယ်။ ဒီနေရာပျ အခုတော့ မရှိတော့ဘူး။ ဒီသံတိုင်အကြောင်း အဘ

အစိုးရသစ်လက်ထက်၌ ဆရာစံရုပ်အလောင်းကို ရှာဖွေတွေ့ရှိနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ရင်း ပြိတိသျှသစ်တောအရာရှိ အုတ်ဂူပေါ်မှာ ကမည်းထိုးထားသကဲ့သို့ ဆရာစံရုပ်အုတ်ဂူပေါ်၌လည်း တောင်သူလယ်သမားများ၏ ဘဝများ၊ ခံစားချက်များ၊ ဆရာစံ၏ သတ္တိပြောင်မြောက်မှုများ၊ စွန့်လွှတ်စွန့်စားသည့် ဂုဏ်များကို ကမည်းမော်ကွန်း ထိုးပေးစေလို

ဦးဖားအဲကိုမေးတော့ ဆရာစံကို မြှုပ်ထားတဲ့နေရာလို့ ပြောတယ်”ဟု ညွှန်ပြရင်း ပြောသည်။

ဦးဖားအဲသည် သာယာဝတီထောင်၌ ပင်စင်ယူသည်အထိ ထောင်ဝန်ထမ်းတာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီး ထိုသုသာန်အနီး ရပ်ကွက်တွင် သေဆုံးသည်အထိ နေထိုင်သွားကြောင်း ဆရာစံအရေးတော်ပုံကာလ၊ ဆရာစံ၏အဖြစ်အပျက်များကို သိမိသွားကြောင်း ယခုသက်ရှိထင်ရှားရှိပါက အသက် ၁၀၀ ကျော်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဦးအောင်ထွန်းညွန့်ကလည်း ၁၉၆၈-၁၉၆၉ ခုနှစ်ခန့်က စာရေးဆရာမကြီး စိန်စိန် (သာယာဝတီမြို့ထောင်ကြီးလမ်းတွင် နေထိုင်ခဲ့သူ) ဦးဆောင်၍ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့က ဆရာစံရုပ်အလောင်းမြှုပ်နှံသည့် မြေနေရာအား ရှာဖွေခဲ့ကြောင်း၊ ရှာဖွေရာတွင် အမှတ်အသားတစ်ခု၊ သတ်မှတ်ချက်တစ်ခုရှိခဲ့ကြောင်း ကြားသိရသည်ဟု ပြောသည်။

သုသာန်သို့ သွားရောက်ရှာဖွေကြည့်ရှုရန် အစီအစဉ်မှာ ဦးအောင်မြင့် (ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်)က စီစဉ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့နှင့်အတူ စာရေးသူမှ သတင်းလိုက်ပါရယူရန် ဖြစ်သော်လည်း ထိုနေ့၌ မြို့နယ်တွင် အရေးကြီးကိစ္စပေါ်လာ၍ ဦးအောင်မြင့်မလိုက်နိုင်သဖြင့် စာရေးသူနှင့် ဒေသခံသုံးဦးသာ သွားရောက်ခဲ့သည်။

ဆရာမကြီးစိန်စိန်နှင့်အဖွဲ့ ရှာဖွေစဉ်ကာလတွင် ဦးအောင်ထွန်းညွန့်သည် သုသာန်အနီးရှိ သာယာဝတီ အထက (၂) ကျောင်း၌ နုပေတန်းတက်ရောက် ပညာသင်ကြားနေကြောင်း၊ ထိုအချိန်၌ သုသာန်အတွင်းရှိ အမှတ်အသားတစ်ခု နေရာရှေ့ခြင်း (ပျောက်ဆုံးခြင်း အတိအကျမသိ) ပြသနာတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်ကြောင်း ယင်းကိစ္စ၏ လက်သည်တရားခံမှာ ကျောင်းသားများဖြစ်သည်ဟု တာဝန်ရှိသူများက ယူဆသဖြင့် ခေါ်ယူစစ်ဆေးရာ ဦးအောင်ထွန်းညွန့်နှင့် သူငယ်ချင်းတစ်ဦးတို့ သုံးရက်ခေါ်ယူစစ်ဆေးခံရကြောင်း သိရသည်။

ဦးကျော်ကျော်နိုင်၊ ဦးအောင်ထွန်းညွန့်နှင့် ဦးမိုးသီးတို့အား မေးမြန်းအပြီး ဦးကျော်ကျော်နိုင်က ယင်းသုသာန်ရှိ မီးသင်္ဂြိုဟ်စက်တွင် ရာသက်ပန် ပရဟိတတာဝန်ယူထားသူ ဦးထွန်းဝေသည်လည်း ဆရာစံ၏မြှုပ်နှံသည့်နေရာနှင့်ပတ်သက်၍ သိရှိထားကြောင်း အသိပေး၍ ဦးထွန်းဝေအား ဆက်လက်မေးမြန်းခဲ့သည်။ “ဆရာစံကို မြှုပ်နှံတုန်းက ရုပ်အလောင်းပေါ်မှာ ပုလင်းကွဲတွေ၊ သံဆန်ခါတွေ၊ သံဆူးကြိုးတွေဖိပြီးမှ မြေဖိုတယ်လို့ ကျွန်တော်ဘကြီးက ပြောဖူးတယ်။ ဘကြီးကို ထောင်ပိုင်တွေနေတဲ့ အဆောက်အအုံပေါ်က ထောင်ပိုင်ကြီး လက်ညှိုးထိုးပြတဲ့နေရာနဲ့ ဦးမိုးသီးတို့ပြတဲ့နေရာက အတူတူပါပဲ” ဟု ပြောသည်။

ဆရာစံ ရုပ်အလောင်း ရှာဖွေရေးကော်မတီကို ဇူလိုင်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် သာယာဝတီမြို့၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီရုံး၌ အဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့သည်။ ၎င်းတို့မှာ နာယကများအဖြစ် ဦးချစ်မောင်၊ စန်းစန်းနွဲ့ (သာယာဝတီ)၊ ဒေါ်မူမူခင်၊ ဦးကျော်နိုင်ဦး၊ အမှုဆောင်အဖွဲ့တွင် ဦးထွန်းမြင့် (ဥက္ကဋ္ဌ)၊ ဦးဝင်းသန်း (အတွင်းရေးမှူး)၊ ဦးဝင်းနိုင် (သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေး)၊ ဦးကျော်ဒင်အောင် (တွဲဖက်ပြန်ကြားရေး)၊ ဦးကိုကိုဦး (ဘဏ္ဍာရေးမှူး)။

ဦးသန်းကိုသူ (တွဲဖက်ဘဏ္ဍာရေးမှူး)၊ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဦးဇင်ကိုကျော်၊ ဦးဝင်းထွန်းဇော်၊ ဦးသူရထွန်း၊ ဦးဝင်းစိုး၊ ဦးအောင်မြိုးဦးတို့ ဖြစ်ကြသည်။

ထိုနေရာ (ဆရာစံရုပ်အလောင်းမြှုပ်နှံသည်ဟု ယူဆရသည့်နေရာ)သည် သုသာန်ရှိ ဇရပ်၏အရှေ့တောင်တောင် ၁၅ ပေခန့်၌ ဖြစ်ပါသည်။ ထောင်ကြီးသုသာန်အတွင်းတွင် ဆရာစံမြှုပ်နှံသည်ဟု ယူဆရသည့်မြေနေရာအား ရှာဖွေမေးမြန်းအပြီး

နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ကြိုးစင်ပေါ်သို့ ရဲရင့်စွာတက်ပြီး တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးဆပ်သွားသည့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ ခေါင်းဆောင် ဆရာစံ၏ရုပ်အလောင်းကို ယခုထက်တိုင် ရှာဖွေနေရဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ အစိုးရသစ်လက်ထက်၌ ဆရာစံ၏ရုပ်အလောင်းကို ရှာဖွေတွေ့ရှိနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ရင်း ပြိတိသျှသစ်တောအရာရှိ အုတ်ဂူပေါ်မှာ ကမည်းထိုးထားသကဲ့သို့ ဆရာစံ၏အုတ်ဂူပေါ်၌လည်း တောင်သူ



ပြိတိသျှ သစ်တောအရာရှိ မစ္စတာ ဖီးကလပ်၏ အုတ်ဂူကို တွေ့ရစဉ်

ဦးအောင်ထွန်းညွန့်က ၎င်းရှာဖွေတွေ့ရှိထားသည့် ဖီးကလပ် (၁၉၃၀ ပြည့်နှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၄ ရက်နေ့၊ ဝဲရွာတိုက်ပွဲတွင် ဆရာစံ၏ ဂဠုန်တပ်ဖွဲ့မှ ဖမ်းဆီးခေါင်းဖြတ်ခဲ့သည်) ပြိတိသျှသစ်တောအရာရှိ အုတ်ဂူရှိရာသို့ သွားရောက်မှတ်တမ်းယူခဲ့သည်။ ယင်းအုတ်ဂူသည် သာယာဝတီမြို့၊ ရေဝေ (ဘောလုံးကွက်သစ်ရပ်ကွက်) ရှိ ခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံမြှုပ်နှံသော သုသာန်အတွင်း၌ ဖြစ်သည်။

ဦးအောင်ထွန်းညွန့်က သုသာန်အတွင်း သစ်ပင်ချုံနွယ်များကို ရှင်းလင်းရာတွင် အုတ်ဂူပေါ်တွင် ရေးထိုးထားသည့် ကမည်းစာတမ်းအရ မစ္စတာ ဖီးကလပ်၏ အုတ်ဂူဖြစ်ကြောင်း သိရခြင်းဖြစ်သည်။ အုတ်ဂူ၏အပေါ်ပိုင်းသည် အိမ်ခေါင်မိုးပုံဖြစ်ပြီး ယင်းအပိုင်းသာ မြေပေါ်တွင်ပေါ်နေသည်။ အုတ်ဂူပေါ်တွင် HORACE VIVIAN WELLESLEY FIELDS -CLARKE INDIAN FOREST ENGINEERING SERVICE BORN 26th OCTOBER 1893 KILLED BY REBELS AT WE 24th DECEMBER 1930. အခြားတစ်ဖက်တွင် IF I SHOULD DIE THINK ONLY THIS OF ME THAT THERE'S SOME CORNER OF A FOREIGN FIELD THAT IS FOREVER ENGLAND.

(ကျွန်ုပ်သေဆုံးရမည်ဆိုပါလျှင် တိုင်းတစ်ပါးမြေ၏ မည်သည့်အရပ်တွင် သေဆုံးသည်ဖြစ်စေ ထိုအရပ်သည် အင်္ဂလန်သာ ဖြစ်ပေလိမ့်မည်) ဟု ရေးထိုးထားပါသည်။

နယ်ချဲ့တိုင်းတစ်ပါးသား ဖီးကလပ်၏ အုတ်ဂူမှာ မြန်မာပြည်တွင် ထင်ထင်ရှားရှားရှိနေသော်လည်း ၎င်းတို့အား တိုင်းပြည်ချစ်စိတ်၊ အိမ်မြေချစ်စိတ်၊ သူ့ကျွန်မခံလိုသည့် ဇာတိသွေး ဇာတိမာန်စိတ်တို့ဖြင့် ရွပ်ရွပ်ချွတ်ချွတ်ခိုက်ခိုက်ပြီး ၁၉၃၁ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂ ရက်၊ ရှမ်းပြည်နယ် နောင်ချိုတွင် အဖမ်းခံခဲ့ရကာ ၁၉၃၁ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ ရက်၊ စနေနေ့ နံနက် ၅

လယ်သမားများ၏ ဘဝများ၊ ခံစားချက်များ၊ ဆရာစံ၏ သတ္တိပြောင်မြောက်မှုများ၊ စွန့်လွှတ်စွန့်စားသည့် ဂုဏ်များကို ကမည်းမော်ကွန်း ထိုးပေးစေလိုပေသည်။

ထို့ပြင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ၃၇ ရက်မြောက်နေ့၌ တောင်သူလယ်သမားနေ့အဖြစ် သတ်မှတ်ထားသည့် မတ်လ ၂ ရက်နေ့အစား တောင်သူလယ်သမားအရေးတော်ပုံ၏ အထင်ကရ နေ့တစ်နေ့အား တောင်သူလယ်သမားနေ့အဖြစ် ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ရန် အစီအစဉ်မရှိသေးကြောင်း၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူက တောင်သူလယ်သမားနေ့ရက်ကို ပြင်ဆင်လိုပါက ယင်းနေ့ကို အမှန်တကယ်ကိုယ်စားပြုသည့် တောင်သူလယ်သမားများ၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ဖြစ်ရန်လိုအပ်ခြင်း၊ ပြောင်းလဲသတ်မှတ်မည့်နေ့ရက်သည် တောင်သူလယ်သမားများ၏ လယ်ယာလုပ်ငန်းခွင်များနှင့် ထိခိုက်မှုဖြစ်စေခြင်းနှင့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တောင်သူလယ်သမားနေ့ ပြောင်းလဲပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ် မရှိသေးပါကြောင်း ဖြေကြားခဲ့သည်။

တိုင်းတစ်ပါး နယ်ချဲ့ပြိတိသျှ အစိုးရတော်တော်သား တစ်ဦး၏အုတ်ဂူ မြန်မာပြည်တွင်း၌ ကမည်းထိုးကာ အထင်ကရ ထားရှိခဲ့ပါသည်။ သို့သော် ကိုယ့်အစိုးရ ပြည်သူ့ရွေးကောက်တင်မြောက်သော ပြည်သူ့အစိုးရလက်ထက်၌ နယ်ချဲ့ပြိတိသျှ အစိုးရ ဖိနှိမ်တိုက်ခိုက် ကြောက်ရွံ့ခဲ့ရသော တောင်သူလယ်သမား ခေါင်းဆောင် ဆရာစံ၏အုတ်ဂူ ပျောက်ဆုံးနေဆဲ၊ ရှာဖွေရာတွင် ပြည်သူ့အစိုးရမှ ကူညီပေးရန် လိုအပ်ပါသည်။ ဆရာစံအား ဂုဏ်ပြုပေးရန် ရက်တစ်ရက် သတ်မှတ်ကာ ဝိုင်းဝန်းစဉ်းစား ဆောင်ရွက်သင့်ပါကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် ဝါမြို့၊ ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယရဲမှူးမြင့်ဌေးဦးဆောင်သော တပ်ဖွဲ့ဝင် ၄၀ သည် မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့နေအား ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုသော အားဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်က ခုတင် ၅၀ ဆံ့ မြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးရှေ့ရှိ ချုံနွယ်မြက်ပင်များ ရှင်းလင်းခြင်းနှင့် အမှိုက်များ ပိတ်ဆို့နေသော ရေနက်မြောင်းများကို စုပေါင်းရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ကြစဉ် (၁၆၄)



စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အသိပညာပေးဟောပြော

မန္တလေး၊ စက်တင်ဘာ ၂၅

မြန်မာနိုင်ငံ လက်လီရောင်းချသူများအသင်း (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး)၏တတိယအကြိမ်မြောက် စီးပွားရေးဆိုင်ရာအသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲက အောင်မြေသာစံမြို့နယ် နန်းရှေ့ရှိ အမျိုးသားကဇာတိရုံ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံလက်လီရောင်းချသူများ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌဒေါ်ဝင်းဝင်းတင်က နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားပြီး မြန်မာနိုင်ငံလက်လီရောင်းချသူများအသင်း (မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး) ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်ခင်ဆန်းရီက အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ဦးတင်ဇံကျော် (Principal of Device Business Management Agency) မှ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် New Business Opportunities in Retailing ဟောပြောဆွေးနွေးပြီး New Business Opportunities in Retailing ခေါင်းစဉ်ဖြင့် Panel Discussion ပြုလုပ်ရာ ဦးတင်ဇံကျော်က Moderator အဖြစ်ဆောင်ရွက်ပြီး Panel List အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံလက်လီရောင်းချသူများအသင်းချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးသူရိန်ငြိမ်း၊ အသင်းချုပ်ပညာရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဒေါ်ဝင်းသစ်လွင်၊ ဦးစာနည်ဝင်းထက် (Head of Mobile Department Samsung Myanmar)၊ ဦးဇော်လင်းရှိန် (Key accounts Director, Coca Cola Pinya Beverages Myanmar Ltd.) တို့က ဆောင်ရွက်ကြသည်။ ထို့နောက် တက်ရောက်လာသော ဧည့်ပရိသတ်များက သိလိုသည့်မေးမြန်းကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြန်လည်ဖြေကြား ရှင်းလင်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

ခွေးရူးနှင့်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး

ကောင်းထက်သာ

ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးသည့်နိုင်ငံတစ်ခုအဖြစ် တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံအတွင်းရှိ ဗိုလင်းနေထိုင်ကြကုန်သော ပြည်သူ့ပြည်သားများ တစ်ဦးချင်းဝင်ငွေတိုးတက်စေရေး၊ ဘေးကင်းလုံခြုံစိတ်ချရသည့် စားနပ်ရိက္ခာများ ဖူလုံပြည့်ဝမှုရှိစေရေး၊ တစ်မျိုးသားလုံး ကျန်းမာကြံ့ခိုင်မှုရှိစေရန်အတွက် အခြေခံအကျဆုံးသော အချက်များပင်ဖြစ်ပါသည်။ လက်ရှိအချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံတွင်သာမက တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ လူသားများတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် ရောဂါများသည် တိရစ္ဆာန်များမှ စတင်ခဲ့သည့် သူတော်သားများက ဖော်ထုတ် တွေ့ရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသည်။ ယင်းအနက် အချို့သောရောဂါများနှင့်ပတ်သက်၍ အရေးတယူဆောင်ရွက်နေကြသော်လည်း တချို့သော ရောဂါများမှာမူ လူသားများအတွက် အန္တရာယ်ရှိသည်ကိုသိလျက်နှင့် အလေးဂရုမပြုကြဘဲ ဥပမာပြုထားရှိခဲ့ကြပါသည်။ ထိုအထဲတွင် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်သော လုံးဝပစ္စည်းမပြုသင့်သည့် ရောဂါတစ်ခုမှာ ခွေးရူးရောဂါပင်ဖြစ်ပါသည်။ သို့အတွက်ကြောင့် နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း တစ်ကမ္ဘာလုံးတွင် ခွေးရူးရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနေ့ (WORLD RABIES DAY) အဖြစ် သတ်သတ်မှတ်မှတ်ထားရှိပြီး တစ်ကမ္ဘာလုံး ခရစ်နှစ် ၂၀၃၀ တွင် ခွေးမှတစ်ဆင့် ကူးစက်ဖြစ်ပွားရသည့် ခွေးရူးရောဂါကြောင့် လူသေဆုံးမှု လုံးဝမရှိစေရေးအား ရည်ရွယ်၍ ဆောင်ရွက်နေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

ကူးစက်တတ်သည့် ဝိုင်းရပ်စ်ရောဂါတစ်ခု

ခွေးရူးရောဂါသည် သွေးနွေးသက်ရှိသတ္တဝါများအားလုံးတွင် ဖြစ်ပွားပြီး ကူးစက်တတ်သည့် ဝိုင်းရပ်စ်ရောဂါတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ရောဂါပိုးဝင်ရောက်ပြီး ပါက ခြောက်လခန့်ကြာသည်အထိ ရောဂါလက္ခဏာမပြဘဲ ရှိတတ်ကြောင်း လေ့လာသိရှိရပါသည်။ ရောဂါလက္ခဏာပြသပါက မည်သည့်ကုသမှုမပြုလုပ်၍ မရနိုင်တော့ဘဲ သေဆုံးသည်အထိ ဖြစ်ပွားစေပြီး အာရုံကြောများအား အဓိကထိခိုက်စေသည့် ရောဂါတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ တိရစ္ဆာန်များတွင် အဓိက အားဖြင့် ရောဂါလက္ခဏာပုံစံမျိုးတွေ့ရှိရပြီး အပြင်းစားပုံစံတွင် ကြမ်းတမ်းသော အမူအရာရှိခြင်း၊ သွားရည်ကျခြင်း၊ မြင်မြင်သမျှလှုပ်ရှားနေသည့် အရာများနှင့်သတ္တဝါများကို ရန်လိုက်ဆွဲခြင်းများရှိသော်လည်း အပျော့စားပုံစံတွင် ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည့် တိရစ္ဆာန်သည် မည်သည့်အရာကိုမျှ စိတ်ဝင်စားခြင်းမရှိဘဲ ငြိမ်သက်နေခြင်းကြောင့် ခွေးရူးပိုးကူးစက်ဝင်ရောက်ခံနေရကြောင်း ပိုင်ရှင်အနေဖြင့် သိရှိနိုင်မည်မဟုတ်ပေ။

လူပေါင်းသောင်းချီသေဆုံး

ကမ္ဘာတိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ ၁၈၀ ရှိသည့်အနက် နိုင်ငံ ၁၅၀ ကျော်တွင် လူသားများအား ခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိသည့် ထိုခွေးရူးရောဂါသည် အဓိကအားဖြင့် ခွေးကိုက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပွားရပြီး နှစ်စဉ် ကမ္ဘာတစ်ဝန်း လူပေါင်းသောင်းချီ၍ သေဆုံးနေကြကြောင်း စာရင်းယေးများအရ သိရှိရပါသည်။ ကမ္ဘာတိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ ခွေးရူးရောဂါထိန်းချုပ်ရေးမူဝါဒမှာ ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း၊ ခွေးလေခွေးလွင့်များကို ထိရောက်စွာ ထိန်းချုပ်ခြင်း၊ ခွေးကောင်ရေမတိုးပွားလာစေရန် ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ ရောဂါရှာဖွေခြင်းနှင့် စူးစမ်းလေ့လာခြင်းကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ ပါဝင်ပါသည်။ ကမ္ဘာနိုင်ငံအသီးသီးတွင် လာမည့်ဆယ်စုနှစ်များအတွင်း ခွေးရူးရောဂါကို ထိရောက်စွာထိန်းချုပ်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတိုင်းမှ ရောဂါဖြစ်ပွားမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် အချက်အလက်များအား ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းတင်ပြအစီရင်ခံကြရန်နှင့် နိုင်ငံတော်အဆင့် အရေးကြီးရောဂါတစ်ခုအဖြစ် ဦးစားပေးအဆင့်တွင်ထား၍ ဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ကြောင်း ကမ္ဘာတိရစ္ဆာန်ကျန်းမာရေးအဖွဲ့မှ ဖော်ပြထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

သတိချပ်သင့်

ကာကွယ်ဆေးဖြင့် ခွေးရူးရောဂါကို ရာနှုန်းပြည့် ထိရောက်စွာ ကာကွယ်နိုင်သော်လည်း ယနေ့တိုင် လူသားများအား အချိန်အခါမရွေး ရာသီမရွေး အသက်ဘေးခြိမ်းခြောက်လျက်ရှိသည့် ရောဂါတစ်ခုဖြစ်နေသည်ကို သတိချပ်သင့်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ခွေးရူးရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် သိရှိကြသော်လည်း အမှန်တကယ် ခွေးကိုက်ခံရသောအချိန်တွင် စနစ်တကျ ကုသမှု၊ ခံယူမှုအားနည်းကြောင်း တွေ့ရှိနေရပါသည်။ မိရိုးဖလာ ဆေးမြီးတို့ဖြင့် ကုခြင်း၊ ခွေးအားနားရွက်ဖြတ်ခြင်း၊ မန်းခြင်း၊ အရူးမပြန်စေရန်ဆေးတိုက်ခြင်းများအား မြန်မာနိုင်ငံ ကျေးလက်ဒေသအနှံ့အပြားတွင် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နေကြဆဲဖြစ်ကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။ ကျန်းမာရေးဌာနနှင့် မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာနတို့မှ ဌာနဆိုင်ရာ အစီအစဉ်များဖြင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ခြင်း၊ ကုသခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော်လည်း တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ယခုထက်ပိုမို၍ ထိရောက်သည့် ဆောင်ရွက်ချက်များဖြင့် ဖြစ်ပွားမှုလျော့နည်းသည်ထက် လျော့နည်းလာစေရန် ဆောင်ရွက်သွားသင့်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆမိပါသည်။

လက်ပံပွင့်ချိန်

လက်ပံပွင့်ချိန်ခွေးရူးချိန်ဆိုသည့်စကားအရ နေရာသီတွင် အဖြစ်များ

သည်ဟု အများသိရှိထားကြသော်လည်း ခွေးရူးရောဂါသည် တစ်နှစ်ပတ်လုံး မြန်မာနိုင်ငံအနှံ့ နေရာအနှံ့တွင် ချိန်ခါမရွေး ကြိုကြားဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်ကို အထောက်အထားများအရ သိရှိရပါသည်။ ခွေးကိုက်ခံရသည့်အခါတွင် ကိုက်သည့် ခွေးကိုစောင့်ကြည့်၍ ၇ ရက်မှ ၁၀ ရက်အတွင်း ပုံမှန်မဟုတ်သည့် အမူအရာတွေ့ရှိပါမှ နီးစပ်ရာဆေးခန်းများသို့ သွားရောက်ပြသခြင်းအစား မည်သည့်ခွေးကိုက်ခံရမှုကိုမဆို ၂၄ နာရီအတွင်း ကျန်းမာရေးဌာန၏ စနစ်တကျပြုစုကုသပေးမှုကို ခံယူထားသင့်ကြောင်း အကြံပြုလိုပါသည်။ အထောက်အထားများအရ မိမိအားကိုက်သော ခွေးသည် အကောင်းပကတိ မည်သည့်လက္ခဏာမှ ပြသခြင်းမရှိသေးသော်လည်း လူတွင် ခွေးရူးပြန်၍ အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည့်ဖြစ်စဉ်များလည်း ရှိခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့် မည်သည့် ခွေး၊ ကြောင် တိရစ္ဆာန်ပင်ဖြစ်စေ၊ မိမိ၏ထိန်းချုပ်မှုအောက်တွင် မည်မျှပင်ရှိပါစေ၊ မိမိတိရစ္ဆာန်ကို ကြိုတင်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံထားသည့်တိုင်အောင်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်စဉ် လူခြောက်သိန်းကျော်သည် ခွေးကိုက်ခံခဲ့ရပြီး ထိုအထဲတွင် အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များသည် အများဆုံးဖြစ်ကြောင်းနှင့် နှစ်စဉ်တိုးပွားနေသည့် ခွေးများကို ဌာနဆိုင်ရာနှင့် ပုဂ္ဂလိကတိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များမှ ခွေးရူးပြန်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်မှုသည်လည်း စုစုပေါင်း ခွေးကောင်ရေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ထိုးနှံနိုင်သေးခြင်းကြောင့် တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ထိရောက်သောကာကွယ်မှုပေးနိုင်သည့် အခြေအနေတွင် မရှိသေးကြောင်း သိနိုင်ပါသည်။ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ခွေးရူးရောဂါသည် ခွေးတွင်သာမက ကြောင်၊ နွား၊ ဝက်၊ မြင်းများတွင်လည်း ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။ ပြည်ပအလှူရှင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနတို့မှမြန်မာနိုင်ငံ၌ လက်တွေ့တွင် လူတစ်ဦးမျှပင် သေဆုံးခြင်းမရှိခဲ့သေးသည့် တုပ်ကွေးရောဂါကို အလေးပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းထက် မိမိနိုင်ငံ၏ လက်တွေ့ဘဝတွင် အမှန်တကယ်

အကိုက်ခံရသူအား ဘေးထွက်ဆိုးကျိုးနည်းပါးသည့် ပိုမိုစိတ်ချရသော ခွေးကိုက်ခံရပြီးနောက် ထိုးနှံရသည့် ခွေးရူးကာကွယ်ဆေးများ (POST EXPOSURE PROPHYLASIX TREATMENT) ထိုးနှံခြင်း၊ ခွေးကိုက်ခံရသည့်ဒဏ်ရာကို ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၏ စနစ်တကျကုသမှုခံယူခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ထားသင့်ပါသည်။ ခွေးကိုက်ခံရပါက နီးစပ်ရာ ဆေးရုံနှင့် ကျန်းမာရေးဌာနဝန်ထမ်းများအား အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ဆက်သွယ်ကြရန်လိုပါသည်။ ကိုက်တတ်သည့် တိရစ္ဆာန်ကို လုံခြုံသည့်နေရာတွင် ထိန်းသိမ်းထားရှိပြီး အမူအရာပြောင်းလဲလာခြင်းရှိမရှိ စောင့်ကြည့်ခြင်းများ ပြုလုပ်သင့်ပါသည်။ သံသယရှိတိုင်း တိရစ္ဆာန်များကို သတ်ဖြတ်မည်ဆိုပါကလည်း မသင့်လျော်သကဲ့သို့ မလိုလားအပ်ဘဲ တိရစ္ဆာန်များကို သတ်ဖြတ်ခြင်းများ မပြုလုပ်သင့်ပါ။

ခန့်မှန်းခွေးကောင်ရေ ၃ ဒသမ ၄၈ သန်း

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၂၀၀၃ ခုနှစ်အတွင်း ကောက်ယူခဲ့သည့် ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များအရ တစ်နိုင်လုံးတွင်ရှိသည့် ခန့်မှန်းခွေးကောင်ရေသည် ၃ ဒသမ ၄၈ သန်းခန့်ရှိမည်ဟု ခန့်မှန်းထားသော်လည်း ၂၀၁၆ ခုနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအလယ်ပိုင်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် သုတေသနတစ်ခုအရ ခွေးကောင်ရေသည် ယင်းထက်နှစ်ဆများပြားနိုင်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့တိုးပွားလာသည့် ခွေးကောင်ရေအား စနစ်တကျ ထိန်းချုပ်ခြင်း၊ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ပိုင်ရှင်ခွဲဖြစ်နေသည့် ခွေးများကို ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေးများထိုးနှံခြင်း၊ သံသယဖြစ်ဖွယ်ရှိသည့် မည်သည့်ခွေးကိုမဆို အများပြည်သူနှင့် မထိတွေ့စေရေးအတွက် စနစ်တကျ ထိန်းချုပ်ထားနိုင်မည့် အစီအစဉ်များအား ဆက်စပ်ဌာနများမှ ပူးပေါင်း၍ အလေးပေးဆောင်ရွက်နိုင်ကြရန်လည်း လိုပါသည်။ ရောဂါ၏ အရေးကြီးမှုအား သတိရှိနိုင်ကြစေရန်အတွက် နှစ်စဉ် ခွေးရူးရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့တွင် ကမ္ဘာနိုင်ငံအသီးသီးမှ ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးလှုပ်ရှားမှုများ(ကာကွယ်ဆေးထိုးခြင်း၊ ဟောပြောခြင်းများ)ဆောင်ရွက်နေကြသော်လည်း

ယင်းနေ့ပြီးနောက် နောက်တစ်နှစ်ပတ်လည် မရောက်မီအချိန်တွင် မည်သည့် ရောဂါထိန်းချုပ်ဆောင်ရွက်မှုမရှိဘဲ ပြုပြီးမီးသေမျိုး မဖြစ်စေသင့်ပါ။

ဆယ်ဆမကပိုနိုင်

အမှန်အားဖြင့် ခွေးရူးရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့တွင် ကာကွယ်ဆေးအထိုးခံခဲ့ကြသည့် ခွေးများသည် ပိုင်ရှင်များ၏ ထိန်းချုပ်မှုအောက်တွင်ရှိပြီး ရောဂါဖြစ်ပွားလာပါကလည်း အလွယ်တကူသိရှိထိန်းချုပ်နိုင်ပြီး ယင်းခွေးများထက် ပိုင်ရှင်မဲ့ဖြစ်ကာ ကာကွယ်ဆေးလည်း အလွယ်တကူ ထိုးနှံခြင်းမပြုနိုင်သေးသည့် အများသူငါသွားလာနေသော ဈေးများ၊ စားသောက်ဆိုင်များ စသည်တို့တွင် အထိန်းအချုပ်မဲ့ သွားလာလျက်ရှိနေသည့် ခွေးများကြောင့် ဖြစ်လာနိုင်သည့် ခွေးရူးရောဂါအန္တရာယ်သည် ပိုမိုကြီးမားနိုင်သည့်ဆိုသည့်အချက်ကိုလည်း အထူးသတိပြုရန်လိုအပ်ပါသည်။ ထုတ်ပြန်ထားသည့် အစီရင်ခံစာများအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ခွေးရူးကြောင့် သေဆုံးရသည့်သူအရေအတွက်သည် ရာဂဏန်းမျှပင်ရှိသော်လည်း တရားဝင် စစ်ဆေးခြင်းမပြုနိုင်ဘဲ ခွေးရူးကြောင့် သေဆုံးရသည့် အရေအတွက်သည် ထိုထက် ဆယ်ဆမကပင် ပိုနိုင်သည်ဟု ကျွမ်းကျင်သူများက မှန်းဆထားကြပါသည်။

နှစ်စဉ်ခြောက်သိန်းကျော် ခွေးကိုက်ခံရ

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်စဉ် လူခြောက်သိန်းကျော်သည် ခွေးကိုက်ခံခဲ့ရပြီး ထိုအထဲတွင် အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များသည် အများဆုံးဖြစ်ကြောင်းနှင့် နှစ်စဉ်တိုးပွားနေသည့် ခွေးများကို ဌာနဆိုင်ရာနှင့် ပုဂ္ဂလိကတိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များမှ ခွေးရူးပြန်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်မှုသည်လည်း စုစုပေါင်း ခွေးကောင်ရေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ထိုးနှံနိုင်သေးခြင်းကြောင့် တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ထိရောက်သောကာကွယ်မှုပေးနိုင်သည့် အခြေအနေတွင် မရှိသေးကြောင်း သိနိုင်ပါသည်။ စမ်းသပ်စစ်ဆေးမှုများအရ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ခွေးရူးရောဂါသည် ခွေးတွင်သာမက ကြောင်၊ နွား၊ ဝက်၊ မြင်းများတွင်လည်း ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့ရသည်။ ပြည်ပအလှူရှင် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများနှင့် သက်ဆိုင်ရာဌာနတို့မှမြန်မာနိုင်ငံ၌ လက်တွေ့တွင် လူတစ်ဦးမျှပင် သေဆုံးခြင်းမရှိခဲ့သေးသည့် တုပ်ကွေးရောဂါကို အလေးပေးဆောင်ရွက်နေခြင်းထက် မိမိနိုင်ငံ၏ လက်တွေ့ဘဝတွင် အမှန်တကယ်

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နှစ်စဉ် လူခြောက်သိန်းကျော်သည် ခွေးကိုက်ခံခဲ့ရပြီး ထိုအထဲတွင် အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးသူငယ်များသည် အများဆုံးဖြစ်ကြောင်းနှင့် နှစ်စဉ်တိုးပွားနေသည့် ခွေးများကို ဌာနဆိုင်ရာနှင့် ပုဂ္ဂလိကတိရစ္ဆာန်ဆေးကုဆရာဝန်များမှ ခွေးရူးပြန်ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံပေးနိုင်မှုသည်လည်း စုစုပေါင်း ခွေးကောင်ရေ၏ ၁၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့်သာ ထိုးနှံနိုင်သေးခြင်းကြောင့် တစ်နိုင်လုံးအတိုင်းအတာအနေဖြင့် ထိရောက်သည့်ကာကွယ်မှုပေးနိုင်သည့်အခြေအနေတွင် မရှိသေး

လူသေဆုံးပြီး ဆက်လက်၍လည်း သေဆုံးနိုင်သေးသည့် ခွေးရူးရောဂါမျိုးကို သက်ဆိုင်ရာဌာနများအနေဖြင့် ဦးစားပေးစာရင်းတွင်ထားရှိ၍ မိမိတဝန် မိမိသိကာ တစ်မျိုးသားလုံး၏ ကျန်းမာရေးကို စွမ်းဆောင်နိုင်သမျှ ပိုမိုဆောင်ရွက်သင့်ကြပေသည်။

အလေးထားသင့်

ယခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် ကမ္ဘာ့ခွေးရူးရောဂါနေ့တွင် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံး၌ရှိသည့် ပြည်သူ့ ပြည်သားအားလုံးတို့မှ လည်း လူသားများအား အချိန်မရွေး အသက်အန္တရာယ်ပြုနိုင်သော မိမိနှင့် လက်တစ်ကမ်းအကွာတွင်ရှိနေသည့် ကြောက်မက်ဖွယ်ရာ ခွေးရူးရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ အစဉ်သတိပြု အလေးထားသင့်ပါသည်။ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ ခွေးရူးရောဂါအန္တရာယ်မှ ကင်းဝေးစေရန်အတွက် သံသယဖြစ်ဖွယ်ရှိသော ခွေးရူးပြန်လက္ခဏာပြသည့် တိရစ္ဆာန်များကို ရှောင်ရှားနိုင်စေရန်အတွက် အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ သက်ဆိုင်ရာသို့ သတင်းပေးပို့ခြင်း၊ ခွေးကိုက်ခံရပါကလည်း နီးစပ်ရာကျန်းမာရေးဌာနတွင် ကာကွယ်ကုသမှုများအား စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ခြင်းနှင့် သေဆုံးသည့် တိရစ္ဆာန်များကို ရောဂါနှင့် ပတ်သက်၍ အတည်ပြုနိုင်ရန်နှင့် လိုအပ်သည့် ရောဂါထိန်းချုပ်မှုများ ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းများလုပ်နိုင်ကြပါရန် ပိုင်းဝန်းကူညီဆောင်ရွက်သင့်ပါသည်။

သို့ဖြစ်၍ ၂၀၁၆ ခုနှစ် စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် ခွေးရူးရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးနေ့တွင် ယခုနှစ်၏ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “ပညာပေး၊ ကာကွယ်ဆေးနှင့် အမြစ်ပြတ်ထိန်းချုပ်ရေး” ဆိုသည့်အတိုင်း ရောဂါ၏အရေးကြီးပုံကို လူသားတိုင်းသိရှိစေ၍ လိုအပ်သော ကြိုတင်ကာကွယ်ဆေးများအား စနစ်တကျထိုးနှံပြီး ခွေးရူးရောဂါအမြစ်ပြတ်ချေမှုန်းနိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းနှိုးဆော်အကြံပြုတင်ပြအပ်ပါသည်။ ။

ပီယက်နမ်အမျိုးသားလွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလွှတ်တော်များဆိုင်ရာ ညီလာခံတက်ရောက်ရန် မြန်မာနိုင်ငံသို့လာရောက်မည်

ဟနိုင်း၊ စက်တင်ဘာ ၂၅
ပီယက်နမ်အမျိုးသားလွှတ်တော်(NA)ဥက္ကဋ္ဌ ငုယင်သီကင်ငန်သည် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ ၂၉ ရက်အထိ လာအိုနိုင်ငံ၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့သို့ အလည်အပတ် လာရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပီယက်နမ်အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်ပရေးရာကော်မတီသတင်း ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။
လာအိုအမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ပန်နီရာတိုဘူ၊ ကမ္ဘောဒီးယားအမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဆမ်ဒက်ဟမ်နှင့် မြန်မာအမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မန်းခင်းခိုင်သန်းတို့၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ အလည်အပတ်လာရောက်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အလည်အပတ်ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်သည် လာအိုနိုင်ငံတွင် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်မှ ၂၇ ရက်၊ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် စက်တင်ဘာ ၂၇၊ ၂၈ နှင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင် စက်တင်ဘာ ၂၈၊ ၂၉ ရက်အထိ ကြာမြင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ပီယက်နမ်အမျိုးသားလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌအနေဖြင့် နေပြည်တော်တွင် စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်မှ အောက်တိုဘာ ၃ ရက်အထိကျင်းပမည့် (၃၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံလွှတ်တော်များဆိုင်ရာ ညီလာခံသို့တက်ရောက်ရန် စီစဉ်ထားကြောင်း ပီယက်နမ်အမျိုးသားလွှတ်တော် ပြည်ပရေးရာ ကော်မတီက ပြောကြားခဲ့သည်။
တင်လင်းအောင်

စတုတ္ထအကြိမ် လူထုစုပေါင်း စက်ဘီးစီးနင်းပွဲကျင်းပ

မန္တလေး စက်တင်ဘာ ၂၅

မြန်မာနိုင်ငံစက်ဘီးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အားကစားနှင့် ကာယပညာဦးစီးဌာနတို့က ကြီးမား၍ လစဉ်ကျင်းပလျက် ရှိသော စတုတ္ထအကြိမ် လူထုစုပေါင်း စက်ဘီးစီးနင်းပွဲကို ယနေ့နံနက် ၅ နာရီခွဲက မန္တလေးမြို့ကျေးတောင်ဘက် ၂၆ လမ်း မြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီရုံးရှေ့ စုရပ်ခွဲကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်သည် စက်ဘီး အားကစားဝါသနာရှင် ပြည်သူများနှင့်အတူ တပျော်တပါး ပါဝင်ဆင်နွှဲသည်။

တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်သော စက်ဘီးအားကစားဝါသနာရှင် ပြည်သူများသည် စုရပ်မှစတင်၍ ၂၆ လမ်းအတိုင်း ၆၆ လမ်းအထိ၊ ၆၆ လမ်းအတိုင်း ၁၉ လမ်းအထိ၊ ၁၉ လမ်းအတိုင်း ရန်ကင်းတောင်ခြေအထိ အသွားအပြန် ပျော်ရွှင်စွာ စုပေါင်း စက်ဘီးစီးနင်းဆင်နွှဲခဲ့ကြပြီး စက်ဘီးစီးအားကစားသမား အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးများနှင့် နိုင်ငံခြားသားများအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၂၅၀ ပါဝင်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ လူထုစုပေါင်းစက်ဘီးစီးနင်းပွဲကို လစဉ်နောက်ဆုံးပတ်တန်နေဒွေတွင် ကျင်းပလျက်ရှိရာ မည်သူမဆို အသက်ကန့်သတ် ချက်မရှိ မည်သည့်စက်ဘီးအမျိုးအစားနှင့်မဆို စက်ဘီးစီးနင်းပွဲတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)



မိုးထစ်ချွန်းမည့် အခြေအနေများ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၅
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်၌ ယနေ့ နေရာကွက်ကျား မိုးထစ်ချွန်း ရွာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်၌ ယနေ့ မိုးတစ်ကြိမ်၊ နှစ်ကြိမ် ထစ်ချွန်းရွာမည်။ မနက်ဖြန်အတွက်ခန့်မှန်းချက်မှာ ဖြစ်ကွန်းပေါ်ဒေသများ၌ ထစ်ချွန်းမည် အခြေအနေများ ဆက်လက်ဖြစ်ပေါ်နေမည်။ (မိုး/လေ)

ပဲခူးနှင့် တောင်ငူမြို့များတွင် ရုပ်ရှင်ရုံသစ်ကြီးများ ဖွင့်လှစ်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၅
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပဲခူးမြို့နှင့် တောင်ငူ မြို့တို့၌ မင်္ဂလာကုမ္ပဏီက ရုပ်ရှင်ရုံများကို ယနေ့နံနက်စတင်၍ ဖွင့်လှစ်ပြသ လိုက်ပြီ ဖြစ်သည်။
ပဲခူးမြို့ရှိ ICON Shopping Mall ၌ ရုပ်ရှင်ရုံ နှစ်ရုံပါဝင်ပြီး ပရိသတ် ၂၉၉ ဦး တစ်ချိန်တည်း ကြည့်ရှုနိုင်ကာ တောင်ငူမြို့ရွှေဆံတော်ဘုရား အနောက်ဘက်မှ ဦးမန်းလမ်းပေါ်ရှိ ရုပ်ရှင်ရုံ၌ ပရိသတ် ၂၃၀ ကြည့်ရှုနိုင်သည်။
အဆိုပါ ရုပ်ရှင်ရုံများ၌ မြန်မာ ရုပ်ရှင်ကားများ၊ ဟောလီဝုဒ်ရုပ်ရှင်ကား များ၊ တရုတ်၊ အိန္ဒိယ၊ ကိုရီးယား အစ ရှိသော အာရှနိုင်ငံများမှ ရုပ်ရှင်ကားများ၊ ကာတွန်းကားများ၊ 2D၊ 3D သုံးဖက်မြင် ရုပ်လုံးကြွ ဇာတ်ကားများကို နိုင်ငံတကာ အဆင့်မြင့် DCP စနစ်ဖြင့် ပြသနိုင်သော အစရှိသည့် ရုပ်ရှင်ပရိသတ်တို့ ပြုစုထားသည့် အစရှိသည့် ဖြင့် ငွေရောင်းပိတ်ကားသစ်ကြီးများပေါ် တွင် အရပ်၊ အသံများကို နိုင်ငံတကာ

အဆင့်မီ ရုပ်ရှင်ရုံသုံး ထိုင်ခုံများဖြင့် အပန်းဖြေကြည့်ရှုနိုင်သည်။
ပဲခူးမြို့ရှိ ရုပ်ရှင်ရုံမှာ မင်္ဂလာကုမ္ပဏီ ၏ ၁၅ ရုံမြောက်ဖြစ်ပြီး တောင်ငူမြို့ရှိ ရုပ်ရှင်ရုံမှာ ၁၆ ရုံမြောက်ဖြစ်သည်။
ပဲခူးမြို့နှင့် တောင်ငူမြို့ရှိ ရုပ်ရှင်ရုံ များတွင် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်မှစ၍

ရုပ်ရှင်ကားများကို တစ်နေ့လျှင် လေးပွဲ နှုန်းဖြင့် စတင်ပြသလျက်ရှိပြီး ရုပ်ရှင် လက်မှတ်စာရင်းများမှာ ငွေကျပ် ၁၀၀၀၊ ၂၀၀၀၊ ၂၅၀၀ နှင့် ၃၀၀၀ တို့ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ရုပ်ရှင်ရုံများဖွင့်လှစ်ခြင်း အထူး အစီအစဉ်ဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်နှင့်

၂၄ ရက်က မိနစ် ၆၀ စာ မြန်မာ ဇာတ်ကားသစ်များနှင့် နိုင်ငံခြား ဇာတ်ကားသစ် နမူနာများ၊ 2D၊ 3D သုံးဖက်မြင် ရုပ်လုံးကြွဇာတ်ကားများကို ပရိသတ်များအား အခမဲ့ပြသခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ရီရီသန့်



လျှင်ဒဏ်သင့် ဘုရားစေတီများ ပြုပြင်ရန် ကြည့်ရှု

ပခုက္ကူ စက်တင်ဘာ ၂၅
လျှင်ဒဏ်ကြောင့် စိန်ဖူးတော်မြေခေမာသည့်စေတီများ၊ အက်ကွဲသည့်စေတီများ ပြုပြင် နိုင်ရန် ရှေးဟောင်းသုတေသန လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးအောင်စိုးနှင့် ဌာန ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများသည် ပခုက္ကူမြို့သို့ရောက်ရှိ မြတ်စွာဘုရားကြီး အောက်ပစ္စယာ အက်ကွဲနေမှု၊ ရွှေကူမြတ်စွာဘုရားအတွင်းလိုက် မျက်နှာကြက်များ အက်ကွဲနေမှုနှင့် စေတီတချို့ အက်ကွဲနေမှုများ၊ ရွှေမူဠာစေတီတော်လိုက် အက်ကွဲနေမှု၊ ကုသိနာရုံ တောင် ဆုကြီးပန်မြတ်စွာဘုရားရုပ်ပွားတော်၏ လည်ပင်းတော်အက်ကွဲနေမှုတို့ကို ကြည့်ရှုပြီး ရှေးမူလကရာဇ်ပျက်ပြုပြင်နိုင်ရေးနှင့် ဆောင်ရွက်သင့်သည်များကို သက်ဆိုင် ရာဂေါပကများအား အကြံပြုဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကိုဇော်(ဓာတု)

အိမ်မွေး တိရစ္ဆာန် ခွေး၊ ကြောင်များကို ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေး အခမဲ့ထိုးပေးမည်

မြိတ် စက်တင်ဘာ ၂၅
ကမ္ဘာ့ခွေးရူးရောဂါ ကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်နှင့် ၂၈ ရက်တို့တွင် မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနနှင့် ကမ္ဘာ့တိရစ္ဆာန် ကျန်းမာရေးအဖွဲ့တို့ပူးပေါင်း၍ ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေးကို ခရိုင်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၌ အခမဲ့ထိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
ခွေးရူးရောဂါကာကွယ်ဆေးကို စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်နှင့် ၂၈ ရက်တွင် မြိတ် လေဆိပ်အနီး ခရိုင်မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာန၌ မည်သူမဆို မိမိတို့မွေးမြူ ထားသော အိမ်မွေးတိရစ္ဆာန် ခွေး၊ ကြောင်များကို အခမဲ့လာရောက်ထိုးနိုင်ကြောင်း၊ ကာကွယ်ဆေးထိုးမည့် အစီအစဉ်ကို ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှ ကြေညာပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မွေးမြူရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။
နိုင်ထူး (ပြန်/ဆက်)



ကလေး - တောင်ကြီး တာဝေးစက်ဘီးပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ

တောင်ကြီး စက်တင်ဘာ ၂၅
ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် Myanmar CP Live Stock Co.,Ltd. မြန်မာနိုင်ငံစက်ဘီးအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ပြည်နယ်အားကစားနှင့် ကာယ ပညာဦးစီးဌာနတို့က ကြီးမားကျင်းပသော ၂၀၁၆ ခုနှစ် ကလေး-တောင်ကြီး တာဝေး စက်ဘီးပြိုင်ပွဲနှင့် ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲက ကလေးမြို့နာရီစင်ရှေ့၌ ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးထွန်းက ပြိုင်ပွဲကို သေနတ်ပစ်ဖောက် တာလွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ဆက်လက်၍ ပြိုင်ပွဲဝင် စက်ဘီးအားကစားသမားများသည်ကလေးမြို့မှ တာထွက် လာရာ တောင်ကြီးမြို့၊ ဝိုလ်ချုပ်ပန်းခြံရှေ့၌ပန်းဝင်၍ ဆုပေးပွဲကို ပြည်နယ်အားကစား

လေ့ကျင့်ရုံတွင်း၌ကျင်းပရာ စတုတ္ထပွဲ ဒဿမဆုအထိ ရရှိသူများကို မြန်မာနိုင်ငံ စက်ဘီး အဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်ဝင်းထွန်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ပေး၍ လည်းကောင်း၊ တတိယဆုရရှိသော ကျော်ထွန်းဦး (မန္တလေး)အား ဒေါက်တာစိုးလွင် Myanmar CP Live Stock Co.,Ltd. က ဆုငွေကျပ် သုံးသိန်းချီးမြှင့်ပေး၍ လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသူ ဇင်လင်းကို(Gold Camp)အား ပြည်နယ် စာရင်း စစ်ချုပ် ဒေါ်နန်းဝင်းတို့က ဆုငွေကျပ် လေးသိန်းချီးမြှင့်ပေး၍ လည်းကောင်း၊ ပထမဆု ရရှိသော အောင်မြိုးမင်း (ဧရာဝတီ)အား ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးထွန်း က ဆုငွေကျပ် ငါးသိန်းအား ချီးမြှင့်ပေးကြပြီး အဆိုပါ စက်ဘီးပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲဝင် ၆၇ ဦး ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
မောင်မောင်သန်း(တောင်ကြီး)

မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် ရွေးကောက်ပွဲ ရွေးချယ်ခံစာရင်းထုတ်ပြန်

မန္တလေး၊ စက်တင်ဘာ ၂၅

မန္တလေးမြို့တော် မြို့နယ်မှ ပြည်သူ့ဆန္ဒဖြင့် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ကြမည့် မန္တလေးမြို့တော် စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် ရွေးကောက်ပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၇ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ဝဲရံအသီးသီး၌ကျင်းပခဲ့ရာ (အောက်ပုံ) မြောက်မြန်မာမှ ရွေးချယ်ခံကော်မတီဝင်စာရင်းများကို ယနေ့ည ၉ နာရီခွဲတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အဆိုပါ ရွေးကောက်ပွဲတွင် သက်ဆိုင်ရာ ယှဉ်ပြိုင် အရွေးခံကြမည့် ကော်မတီဝင် လောင်းအား အိမ်ထောင်စုတစ်စုလျှင် တစ်ဦးနှုန်းဖြင့် မဲပေးရွေးချယ်ခဲ့ကြခြင်းဖြစ်ပြီး ယခင်ကော်မတီဝင်ဟောင်းနှစ်ဦး ပြန်လည်ရွေးချယ်ခံရကြောင်း သိရသည်။
“ကော်မတီဝင်ရွေးကောက်ပွဲဆိုတာ မြောက်မြန်မာကိုယ်စားပြုပြီး စည်ပင်သာယာလုပ်ငန်းတွေအတွက် အထောက်အကူပြုဖို့ပါ။ ကိုယ့်ရဲ့ ကိုယ်ပိုင်အချိန်တွေကို ပေးပြီး စနစ်တကျမဲပေးလို့ မန္တလေးမြို့၊ ပြည်သူ့တွေကို ကျေးဇူးတင်တယ်” ဟု မန္တလေးမြို့တော်ဝန် ဦးရဲလွင်က ပြောသည်။

ရွေးချယ်ခံကော်မတီဝင်များသည် ပြည်သူက ရွေးချယ်ခြင်းဖြစ်၍ မန္တလေးမြို့၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အလုပ်လုပ်ရင်းစည်းရုံး/ စည်းရုံးရင်း အလုပ်လုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရွေးချယ်ခံကော်မတီဝင်များ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် ဝန်ကြီးချုပ်၏ ညွှန်ကြားချက်ကို စောင့်ရမည်ဟု ဆက်လက်ပြောကြားသည်။
ရွေးကောက်ပွဲဝင်ရောက်အရွေးခံကြမည့် ကော်မတီဝင်လောင်းအရေအတွက် မှာအောင်မြေသာစံမြို့နယ်မှ ဦးဦး၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်မှ မြောက်ဦး၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်မှ ၁၂ ဦး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်မှ မြောက်ဦး၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်မှ သုံးဦးနှင့် အမရပူရမြို့နယ်မှ သုံးဦး စုစုပေါင်း ၃၅ ဦးဖြစ်ကြပြီး မြို့နယ်အလိုက်မဲပေးကြသည့်အရေအတွက်မှာ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်မှ ၃၄၀၀၀ ဦး၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်မှ ၁၃၂၄၄ ဦး၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်မှ ၂၅၆၈၃ ဦး၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်မှ ၂၀၆၂၆ ဦး၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်မှ ၁၉၂၉၀ နှင့် အမရပူရမြို့နယ်မှ ၃၇၁၄၆ ဦးတို့ မဲပေးရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။
စည်ပင်ကော်မတီအဖြစ် ရွေးချယ်ခံရသူများမှာ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်တွင် ဦးခိုင်မြင့်(ခ)ဦးမောင်မောင်၊ အမရပူရမြို့နယ်တွင် ဦးရဲမွန်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တွင် ဦးစောဟန်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်တွင် ဦးဇော်မျိုးလွင် (ခ) ကိုမိုး၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်တွင် ဦးကျော်ဇေယျနှင့် မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တွင် ဦးကျော်ဇော အောင်တို့ အသီးသီးရွေးချယ်ခံထားရကြောင်း သိရသည်။
ပြည်သူကရွေးချယ်သည့်ကော်မတီဝင်မြောက်ဦးနှင့် တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့က တိုက်ရိုက်ခန့်အပ်သူ ဦးအပါအဝင် စုစုပေါင်း စည်ပင်သာယာရေး ကော်မတီဝင် ၁၁ ဦး ခန့်ထားဆောင်ရွက်သွားမည်ကြောင်း မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီဝင် မင်းထက်အောင် (မန်းကိုယ်ပွား)

Theme for 37th General Assembly of ASEAN Inter-Parliamentary Assembly (AIPA)



“Vibrant AIPA for a progressive ASEAN Community”
“အာဆီယံအသိုက်အဝန်းတိုးတက်ထွန်းကားရေး အာဆီယံပါလီမန်များညီလာခံက တက်ကြွလှုပ်ရှားပေး”

မှတ်သုံးလေ အားအသင့်အတင့်ရှိ
၂၅ - ၉ - ၂၀၁၆
ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်မြောက်ပိုင်းတွင် တိမ်အသင့်အတင့်ဖြစ်ထွန်းနေပြီး ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင်နှင့် ကျန်ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်တို့တွင် မှတ်သုံးလေ အားအသင့်အတင့်ရှိနေသည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်တွင် လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ (မိုး/လေ)

မြန်မာသင်္ဘောသားများ အခွင့်အရေးအပြည့်အဝရရှိရေးကြိုးပမ်းမည်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၅

မြန်မာသင်္ဘောသားများ၏ အခွင့်အရေးနှင့် ရပိုင်ခွင့်များကို နိုင်ငံတကာစံချိန်စံညွှန်းများနှင့်အညီ ခံစားခွင့်များအပြည့်အဝရရှိရေး ကြိုးပမ်းအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။
“အခုအခါ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံအစိုးရအဖွဲ့က MLC 2006 (Maritimes Labour Convention 2006) ကို အတည်ပြုပြီးဖြစ်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့ မြန်မာသင်္ဘောသားတွေကို MLC 2006 ရဲ့ အခွင့်အရေးအတိုင်း အပြည့်အဝရရှိဖို့ကြိုးစားဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် Dolphin စားသောက်ဆိုင်၌ ကျင်းပသော မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်၏ တတိယအကြိမ်နှစ်ပတ်လည် အစည်းအဝေးတွင် အဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ



ကပ္ပတိန် ဦးစံသိန်းက ပြောကြားသည်။ မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူး သင်္ဘောသားအလုပ်သမားများ အဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် ယခုနှစ်တွင် ပြည်ထောင်စုအလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနမှတစ်ဆင့် ILO (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အလုပ်သမားအဖွဲ့) ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇွန်လက ဂျီနီဗာ၌ကျင်းပခဲ့သော ILC (အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအလုပ်သမားကွန်

သင်္ဘောသားများ၏ ရရှိခံစားထိုက်သော ရပိုင်ခွင့်နှင့် အခွင့်အရေးများကို မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်အနေဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ အကာအကွယ်ပေးလျက်ရှိရာ ယခု ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း အဖွဲ့ချုပ်သို့ တိုင်တန်းခဲ့သည့် အမှုပေါင်း ၁၉ မှုရှိသည့်အနက် ၁၃ မှုကိုဖြေရှင်းနိုင်ခဲ့ပြီး မြောက်ပိုင်းမှ ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ကြောင်း၊ တိုင်ကြားသည့် အမှုအများဆုံးမှာ လစာကျန်မှု၊ ကွယ်လွန်မှု၊ ပျောက်ဆုံးမှု၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရမှု၊ လိမ်လည်မှုများဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့သောအမှုများကို မြန်မာသင်္ဘောသားတစ်ဦးအနေဖြင့် ရင်ဆိုင်ရမည် ဆိုပါက မြန်မာနိုင်ငံ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောသား အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်သို့ တိုင်တန်းနိုင်ကြောင်း ကပ္ပတိန် ဦးစံသိန်းက ပြောသည်။ ယမန်နှစ် (၂၀၁၄-၂၀၁၅) ခုနှစ်က တိုင်ကြားမှုပေါင်း ၃၆ မှုရှိကာ ဖြေရှင်းပြီးစီးသွားသောအမှုမှာ ၃၃ မှုဖြစ်ပြီး ကျန်အမှုများ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
မြန်မာနိုင်ငံပင်လယ်ကူး သင်္ဘောသား အလုပ်သမားများအဖွဲ့ချုပ်သည်

နောက်ဖေးလမ်းကြားအချို့တွင် အမှိုက်စွန့်ပစ်ခြင်း၊ မိလ္လာပိုက်အချို့ ပျက်စီးနေခြင်းများကြောင့် အရေးယူမှုများလိုအပ်နေ

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၅

ရန်ကုန်မြို့၊ နောက်ဖေးလမ်းကြားအချို့ သန့်ရှင်းရေးများ ပြန်လည်ပြုလုပ်ပေးပြီးသည့် ရက်အနည်းငယ်အတွင်းမှာပင် လသာမြို့နယ် စဉ့်အိုးတန်း(အထက်လမ်း)နှင့် ၁၉လမ်းကြားရှိ နောက်ဖေးလမ်းကြားအတွင်း စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်စွန့်ပစ်ထားမှု၊ စီးပွားရေးအရ အသုံးပြုနေမှုအပြင် လမ်းမတော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ လမ်းကြားအချို့ကဲ့သို့ မိလ္လာပိုက်များပျက်စီးခြင်းများကြောင့် ရွှေရာဇဝယ်မိလ္လာရေများစီးဝင်နေမှုမှာ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် နံနက်ပိုင်းအထိ မြင်တွေ့နေရဆဲဖြစ်သည်ဟု လသာနှင့် လမ်းမတော်မြို့နယ်၌ နေထိုင်သူများက ပြောသည်။
စဉ့်အိုးတန်းနှင့် ၁၉လမ်းကြားရှိ ၁၉ လမ်းအထက်လမ်း

ဘက်ခြမ်း မြေကွက်လပ်သည် သန့်ရှင်းရေးမပြုလုပ်မီ အမှိုက်ပုံကြီးဖြစ်နေရာ ယင်းနေရာမှ ယာဉ်ငယ်တစ်စီးစာ သယ်ထုတ်ရင်းလင်းခဲ့သော်လည်း တစ်ပတ်ကျော်အကြာတွင် ပြန်လည်စွန့်ပစ်မှုများပြားလာသည်ကို မြင်တွေ့ရသည်။
လသာနှင့် လမ်းမတော်မြို့နယ်အတွင်း မြို့နယ်လုံးကျွတ် နောက်ဖေးလမ်းကြားသန့်ရှင်းရေး ဆောင်ရွက်မှုများ ပြီးစီးသွားသော်လည်း ပုဇွန်တောင်မြို့နယ် လမ်းအချို့၏ နောက်ဖေးလမ်းကြားများ၌ သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်ရန် ကျန်ရှိသေးသည်ဟု ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်တွင် နေထိုင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ၅၄လမ်းတို နောက်ဖေးလမ်းကြားတွင် မြေညီထပ်နေသူများအနေဖြင့် အမှိုက်အစီများကို သွပ်ဖြင့် ပြုလုပ်ထားရာ ယင်းအပေါ်တွင် စွန့်ပစ်အမှိုက်မျိုးစုံတင်နေသည်ကို တွေ့မြင်

နေရဆဲဖြစ်သည်။
သို့ဖြစ်၍ သက်ဆိုင်ရာက ငွေအား၊ လူအား၊ အချိန်ကုန်ခံ၍ အများပြည်သူအကျိုးအတွက်ဆောင်ရွက်ခဲ့သော နောက်ဖေးလမ်းကြား သန့်ရှင်းရေးဆောင်ရွက်မှုများ အများပြည်သူ ရေရှည်အကျိုးခံစားနိုင်ရန်အတွက် စည်းကမ်းမဲ့ပြုမှုနေမှုကို အရေးယူရန်လိုအပ်နေသည်။ (ယာပုံ) သတိပေးကြေညာစာတမ်းများတွင် ဖော်ပြသော စည်းကမ်းမဲ့အမှိုက်စွန့်ပစ်ခြင်းသာမက စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအတွက် အသုံးပြုခြင်း၊ ရေဆိုးရေညစ်၊ မိလ္လာစနစ်များ ပျက်စီးမှုကို မပြုပြင်ဘဲထားရှိခြင်းကိုပါ ထည့်သွင်းအရေးယူရန် လိုအပ်နေသည်ဟု လသာနှင့် လမ်းမတော်မြို့နယ်များ၌ နေထိုင်သူများက ပြောသည်။
ခင်ဆိုင်



ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ရေဒီယိုတယ်လီစကုပ် လုပ်ငန်းများစတင်လည်ပတ်



ဂီရန် စက်တင်ဘာ ၂၅ ပြည်နယ် တောင်ကုန်းများထူထပ် တယ်လီစကုပ်သည် စက်တင်ဘာ ၂၅ တရုတ်နိုင်ငံအနောက်တောင်ပိုင်း ဝူဇူး သောဒေသရှိ ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး ရေဒီယို ရက်က လုပ်ငန်းများ စတင်လည်ပတ်

လုပ်ဆောင်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ နက္ခတ္တဗေဒပညာရှင်များ၊ နက္ခတ္တဗေဒ စိတ်ဝင်စားသူများနှင့်အတူ တာဝန်ရှိသူများက ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး တယ်လီစကုပ်ကြီးအား စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်းသိရသည်။

ယင်းတယ်လီစကုပ်ကြီးသည် အာကာသကို စူးစမ်းရှာဖွေရန်နှင့် အာကာသ ပြင်ပရှိ သက်ရှိများကို လေ့လာရန်ရည်ရွယ်၍ ဖွင့်လှစ်လိုက်ကြောင်း သိရသည်။

တရုတ်အာကာသပညာရှင်များ၏ အဆိုပြုချက်အရ ယင်းရေဒီယိုတယ်လီစကုပ်ကြီးကို ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင်စတင်တည်ဆောက်ခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း အမေရိကန်ဒေါ်လာသန်း ၁၈၀ (၁ ဒသမ ၂ ဘီလီယံ) ယွမ် ကုန်ကျခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)

ဒူတက်တေး၏မူးယစ်ဆေးဝါးနှိမ်နင်းမှုအပေါ် ဝင်ရောက်မစွက်ဖက်ရန် ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဆို

မနီလာ စက်တင်ဘာ ၂၅

ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝါဗက်စတိုရာဆေးက ယခုအခါ သမ္မတ ဒူတက်တေးက ရာဇဝတ်မှုနှိမ်နင်းရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကမ္ဘာ့အသိုင်းအဝိုင်းက ဝင်ရောက်စွက်ဖက်ခြင်းမပြုကြရန် ကုလသမဂ္ဂ၌ စနေနေ့က တိုက်တွန်းပြောကြားလိုက်သည်။ နှစ်စဉ်ကျင်းပသည့် ကုလသမဂ္ဂကအထွေထွေညီလာခံ၌ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးက မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ဒူတက်တေးအစိုးရအဖွဲ့သည် အကျင့်ပျက်ခြစားမှုများမှ ဖိလစ်ပိုင်ပြည်သူများလွတ်မြောက်စေရန်နှင့် မူးယစ်ဆေးဝါးများအလွဲသုံးခြင်း၊ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်းတို့ကို နှိမ်နင်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်ဟု ပြောခဲ့သည်။

မူးယစ်နှိမ်နင်းရေးဆောင်ရွက်ချက်များကို အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ရာအသိုင်းအဝိုင်းက မှားယွင်းသောအကြောင်းပြချက်များဖြင့် စိတ်ဝင်စားလာကြသည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။ နိုင်ငံ၏အဓိက ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်ကို ရောက်ရှိအောင် ကြိုးပမ်းရာတွင် ပြည်တွင်းရေးကိစ္စများကို အပြည့်ပြည့်ဆိုင်ရာ အသိုင်းအဝိုင်းအနေဖြင့် ကြားဝင် စွက်ဖက်ခြင်းမပြုရန် တိုက်တွန်းပြောဆိုခဲ့သည်။ ဒူတက်တေးသည် မေ ၉ ရက်က ကျင်းပခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲတွင် တောင်ပြိုကမ်းပြိုအနိုင်ရခဲ့ပြီးနောက် မူးယစ်ဆေး နှိမ်နင်းရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

(ရိုက်တာ)

မွန်ဂိုလီးယားတွင် ဘတ်စ်ကားနှင့် ကုန်တင်ကားတိုက်မိကာလူ ၁၂ ဦးသေဆုံး

ဟိုဟော့ စက်တင်ဘာ ၂၅

တရုတ်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်း မွန်ဂိုလီးယားကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် ညနေက ဘတ်စ်ကားနှင့် ကုန်တင်ကားတိုက်မိပြီး ခရီးသည်များ အပြင်းအထန်ဒဏ်ရာများရရှိကာ ဆေးရုံ၌သေဆုံးသူ လေးဦးအပါအဝင် သေဆုံးသူ အရေအတွက်မှာ ၁၂ ဦးထိရှိပြီး ၃၂ ဦးမှာ ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များက ပြောကြားသည်။

အခြားအပြင်းအထန်ဒဏ်ရာရရှိသူများအနက် လေးဦးမှာခွဲစိတ်ကုသမှု ခံယူလျက်ရှိပြီး ပြန်လည်ကောင်းမွန်မည့် အနေအထားရှိကြောင်းသိရသည်။

ကုန်တင်ကားမောင်းသူမှာ လမ်းပေါ်ရှိခြင်းကို ရှောင်လိုက်ချိန်တွင် ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ်ပွားရသည့်အကြောင်းရင်းများကို စုံစမ်းဖော်ထုတ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

(ဆင်ဟွာ)

ဘာလင်တန်ရှိဈေးဝယ်စင်တာ သေနတ်ပစ်ခတ်သူကို ဖမ်းဆီးရမိ

ဝါရှင်တန် စက်တင်ဘာ ၂၅

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု ဝါရှင်တန်အနောက်မြောက်ပိုင်း ဘာလင်တန်ရှိ ဘတ်ကွန် ဈေးဝယ်စင်တာ၌ စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက်က ပစ်ခတ်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ယင်းသို့ ပစ်ခတ်မှုပြုလုပ်ခဲ့သည့် သေနတ်သမားကို သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များက အပူတပြင်းရှာဖွေလျက်ရှိရာ ၎င်းကို အခင်းဖြစ်ပွားသည့်အချိန်မှစ၍ ၅ နာရီအတွင်း တွင် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း အင်န်အိတ်ချီကေ သတင်းတစ်ရပ်တွင် ဖော်ပြခဲ့သည်။

ဆီတယ်မြောက်ပိုင်းဘာလင်တန်ရှိ ဈေးဝယ်စင်တာ သေနတ်ပစ်ခတ်မှုတွင် လူငါးဦးသေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။တိုက်ခိုက်ရေးသမားဟု သံသယရှိသူကို ရဲများက စက်တင်ဘာ ၂၄ ရက် ည ၇ နာရီခွဲတွင် ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

သို့သော် ဖမ်းဆီးရမိသည့် သေနတ်သမားနှင့်ပတ်သက်သည့် သတင်းအချက်အလက်အသေးစိတ်ကို ဖော်ပြခြင်းမရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

(အင်န်အိတ်ချီကေ)



ဝါရှင်တန်ဒီစီ၌ အာဖရိကန်-အမေရိကန်ပြတိုက်ဖွင့်

ဝါရှင်တန်ဒီစီ စက်တင်ဘာ ၂၅

ဝါရှင်တန်ဒီစီ၌ အာဖရိကန်-အမေရိကန် သမိုင်းတွင် ပထမဦးဆုံးသော အမျိုးသား ပြတိုက်ကို အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ပထမဦးဆုံး လူမည်းသမ္မတက ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့သည်။ သမ္မတအိုဘားမားက အမေရိကန် ဒေါ်လာသန်း ၅၄၀ အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ထားသော အဆိုပါပြတိုက်သည် လွတ်လပ်မှုကို ကိုယ်စားပြုကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

အဆိုပါအဆောက်အအုံကို ဗြိတိသျှ ဝိသုကာပညာရှင် ဒေးဗစ်အက်ဒ်ဂျေးက ဒီဇိုင်းရေးဆွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဆောက်လုပ်ရေးကို ခွင့်ပြုပေးရန် ၂၀၁၃ ခုနှစ်က လက်မှတ်ရေးထိုးပေးခဲ့သော သမ္မတဟောင်း ဂျော့ဒဗလ်လျူဘရိုကိုလည်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်ရန် အိုဘားမားကဖိတ်ကြားခဲ့သည်။ ဖွင့်ပွဲ

အခမ်းအနားတွင် သမ္မတအိုဘားမား မိန့်ခွန်းပြောခဲ့ကြသည်။ အစားပေါင်း ၃၆၀၀၀ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။ (ဘီဘီစီ)



မက္ကဆီကို၌ လိင်တူလက်ထပ်နိုင်ရေးအဆိုကို လူထောင်ပေါင်းများစွာ ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြ



မက္ကဆီကိုစီးတီး စက်တင်ဘာ ၂၅

မက္ကဆီကို၌အစိုးရ၏ လိင်တူလက်ထပ်

နိုင်ရေးအဆိုကို လူထောင်ပေါင်းများစွာတို့က ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့၏အကြောင်းပြချက်မှာ ရိုးရာအစဉ်အလာကို ထိန်းသိမ်းသော မိသားစု

များကို ထိခိုက်စေသည်ဟုပင် ဖြစ်ကြသည်။

ဆန္ဒပြပွဲများ ဦးဆောင်ပြုလုပ်ကြသူများက ၎င်းတို့သည် ဂေများနှင့် လိင်တူစုံမက်သူများကို ဆန့်ကျင်သူများ မဟုတ်ကြောင်း သို့သော် လက်ထပ်ကြရာ၌ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် မိသားစုစံသတ်မှတ်ချက်များကို ကာကွယ်ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း ပြောခဲ့သည်။

ဆန္ဒပြသူများသည် မက္ကဆီကို သမ္မတနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု ပြုလုပ်နိုင်ရေး တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ ဂေများနှင့် လိင်တူစုံမက်ကြသူများကလည်း တန်ပြန်၍ ဆန္ဒပြပွဲများပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ လိင်တူချင်းလက်ထပ်မှုကို မက္ကဆီကိုရှိ ပြည်နယ်အချို့၌ ခွင့်ပြုပေးထားသည်။ သို့သော် မက္ကဆီကိုသမ္မတက ယင်းဥပဒေကို တစ်နိုင်ငံလုံး၌ အသက်ဝင်စေရန် ခွင့်ပြုလိုသည်။

လက်တင်အမေရိကနိုင်ငံများ ဖြစ်သည့် အာဂျင်တီးနား၊ ဘရာဇီး၊ ဥရူဂွေးနှင့် ကိုလံဘီယာနိုင်ငံတို့၌ လိင်တူလက်ထပ်ခြင်းကို ခွင့်ပြုထားသည်။

(ဘီဘီစီ)

လူမှုကွန်ရက်တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအား ဂုဏ်သိက္ခာညှိုးနွမ်းအောင် ရေးသားခဲ့သူအား တရားရုံးက အမိန့်ချမှတ်

မြဝတီ စက်တင်ဘာ ၂၅

လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ ဖေ့စ်ဘွတ်တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအား ဂုဏ်သိက္ခာ ညှိုးနွမ်းအောင်ရေးသားခဲ့သည်ဟုဆိုကာ တရားစွဲခံရသူ ဦးအောင်ဝင်းလှိုင် (ခ) အညာသား အား စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက်က မြဝတီမြို့နယ်တရားရုံးမှ အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ကိုးလ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြို့နယ်တရားရုံးမှ သိရသည်။

ယင်းသို့ ရေးသားခဲ့ခြင်းကို မြဝတီမြို့နယ် NLD ပါတီဝင် ဒေါ်ယဉ်ယဉ်ထွန်း (ခ) ဒေါ်မိုးသုက ဇွန် ၁၃ ရက်က မြဝတီမြို့မရဲစခန်း၌ တိုင်ချက်ဖြင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး မြို့နယ်တရားရုံးက ဩဂုတ် ၁၈ ရက်တွင် ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၆၆(ဃ)ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက် တတိယရုံးချိန်း တွင် တရားစွဲဆိုထားရသူ ဦးအောင်ဝင်းလှိုင် (ခ) အညာသားသည် ကျောက်ကပ် ရောဂါကြောင့် မြဝတီပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ စက်တင်ဘာ ၁၂ ရက်က တက်ရောက်ကုသမှု

ခံယူနေရသည့်အတွက် ဆေးရုံပြင်ပသို့ သွားလာနိုင်သည့် အခြေအနေမရှိဆိုသည့် ခရိုင်ဆရာဝန်ကြီး၏ မှတ်ချက်ကြောင့် ရုံးချိန်းအတွင်း တရားရုံးသို့ မသွားရောက် နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဦးအောင်ဝင်းလှိုင်(ခ) အညာသား၏ စက်တင်ဘာ ၁၄ ရက် တတိယရုံးချိန်း၌ အာမခံလျှောက်ထားချက်ကို မြို့နယ်တရားရုံးက တတိယအကြိမ် ပယ်ချခဲ့ကာ စက်တင်ဘာ ၂၁ ရက်တွင် စတုတ္ထရုံးချိန်း စစ်ဆေးပြီးနောက် စက်တင်ဘာ ၂၃ ရက် တွင် မြဝတီမြို့နယ်တရားရုံးက အပြီးသတ်အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြဝတီမြို့နယ်တရားရုံး မြို့နယ်တရားသူကြီး ဦးဝင်းသိန်းက ၂၀၁၆ ခုနှစ် ရာဇသတ်ကြီးအမှုအမှတ် ၇၄၉ ၊ ဆက်သွယ်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၆၆ (ဃ) အရ ဦးအောင်ဝင်းလှိုင် (ခ) အညာသားကို အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ကိုးလ ကျခံစေ ရန်အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။

တင်ဝင်းလှိုင်(ကော့ကရိတ်)



ကမ္ဘာ့ခရီးသွားလုပ်ငန်းနေ့
World Tourism Day
“မျှဝေစား အလေးထား ၊ အားလုံးအတွက် ခရီးသွား”
“Tourism For All: Promoting Universal Accessibility”
၂၀၁၆ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၂၇)ရက်
27th September, 2016

ဘော်ဆိုင်းဒေသရှိ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့သို့ ဖော်တော်ယာဉ်တစ်စီးနှင့် သောက်ရေသန့်စက်များ ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်း လှူဒါန်း

တောင်ကြီး စက်တင်ဘာ ၂၅

ကမ္ဘောဇအနာဂတ်အလင်းတန်းမြန်မာ ဖောင်ဒေးရှင်း (BFM) က ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ပိုင်း ဘော်ဆိုင်းဒေသတွင် လူမှုရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ရာတွင် အသုံးပြုရန် အတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၂၄၀ တန်စိုးရိ ဓူပါကာစတန် အမျိုးအစား ဖော်တော်ယာဉ် တစ်စီး လှူဒါန်းပွဲကို စက်တင်ဘာ ၂၂ ရက်က မြတ်ဆရာခန်းမ၌ ကျင်းပရာ အခမ်းအနား သို့ ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းလှိုင်ခမ်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ လူမှုရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းတင်ဖေ၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးစိုးမြင့်နှင့် ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ တက်ရောက်ခဲ့ကြ သည်။

ရှေးဦးစွာ ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်နန်းလှိုင်ခမ်းက ဖော်တော်ယာဉ်နှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ရေတွင်းပေါင်း ၁၇၂ ပတ်သက်သည့် စာရွက်စာတမ်းများကို လူမှုရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းတင်ဖေထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းပြီး ဦးစိုင်းတင်ဖေက မှတ်တမ်းတင်ဂုဏ်ပြုလွှာ ပြန်လည် ပေးအပ်ခဲ့သည်။ (အောက်ပုံ) ထို့အပြင် ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ သည် သောက်သုံးရေသန့်စက်များကို ချွေးမြေအဖွဲ့အစည်းများအား လှူဒါန်းခဲ့သည်။

ရရှိအောင် တူးဖော်လှူဒါန်းနိုင်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ရေတွင်းပေါင်း ၁၇၂ တွင်း၊ ရေကန်ပေါင်း ၁၀၂ ကန်နှင့် ရေတိုင်ပေါင်း ၂၈၄ တိုင်တို့ကို တူးဖော် လှူဒါန်းပေးခဲ့သည့်အပြင် အိမ်တိုင်ရာ ရောက် ရေတိုင်များ သွယ်တန်းပေးခြင်း၊ ရေတိုင်စက်များအတွက် အင်ဂျင်၊ ဒိုင်နမို များ တပ်ဆင်ပေးခြင်း၊ အင်ဂျင်၊ ဒိုင်နမို များ အပိုဆောင်းထားပေးခြင်းတို့အပြင် တစ်နှစ်စာ စက်သုံးဆီ လှူဒါန်းခြင်းတို့ကို လည်း ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သောကြောင့် ရေရှားပါးသော ကလေး၊ ပင်းတယ၊ အောင်ပန်း၊ ဟဲဟို၊ တောင်ကြီး၊ ဟိုပုံး၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်များအပါအဝင် ဓန၊ တောင်ရိုး၊ ပအိုဝ်း၊ ရှမ်း၊ ဗမာ၊ ကယား၊ လီဆူ စသော ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ အတွက် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ များ အခက်အခဲမရှိတော့ဘဲ အဆင်ပြေ သွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဖောင်ဒေးရှင်းသည် ခေတ်အဆက် ဆက် ရေချိုလုံးဝထွက်ရှိဖူးသည့် ဓန လူမျိုးများနေထိုင်ရာ အဆိုပါ ဘော်ဆိုင်း ဒေသ၌ ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှ ယနေ့အချိန် အထိ ခေတ်မီရေတွင်းတူးစက်ကြီးများ ဖြင့် ရေတွင်းပေါင်း ၂၀ နှင့် ရေကန်ပေါင်း ၃၂ ကန်၊ ရေတိုင်ပေါင်း ၂၉ တိုင်ဖြင့် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေချိုများ

အောင်ပန်း၊ ဟဲဟို၊ တောင်ကြီး၊ ဟိုပုံး၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်များအပါအဝင် ဓန၊ တောင်ရိုး၊ ပအိုဝ်း၊ ရှမ်း၊ ဗမာ၊ ကယား၊ လီဆူ စသော ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ အတွက် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ များ အခက်အခဲမရှိတော့ဘဲ အဆင်ပြေ သွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေချိုများ



မြတ်စောညီနောင် စေတီတော်နှင့် ဘုရားပရိဝုဏ်အတွင်း စုပေါင်းသန့်ရှင်း

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၅

(၅၂)နှစ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နေ့ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြု သောအားဖြင့် စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက်က ရေကြောင်းရဲတပ်ဖွဲ့ခွဲ (ရန်ကုန်)မှ တပ်ဖွဲ့ခွဲမှူး ဒုတိယရဲမှူးကြီး ကိုကိုနိုင် ဦးဆောင် သော တပ်ဖွဲ့ဝင် အရာရှိ/အခြားအဆင့် ၆၅ ဦးတို့သည် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျောက်တန်းမြို့နယ် ရွှေပျောက် ကျေးရွာရှိ ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် မြတ်စောညီနောင်စေတီ တော်နှင့် ဘုရားပရိဝုဏ်အတွင်း ချွန်နွယ်များရှင်းလင်းကာ စုပေါင်းသန့်ရှင်းခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်ကြသည်။ (ပုံပုံ) (မြန်မာ့အလင်း)

မော်လူး၌ ယာဉ်သွားလာမှု မလွတ်ကင်းသော လမ်းဘေးဝဲ / ယာဇေးဆိုင်များ ရှင်းလင်းဖယ်ရှား

မော်လူး စက်တင်ဘာ ၂၅

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အင်းတော်မြို့နယ် မော်လူး၌ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၈ နာရီက ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားပျံတားလမ်းမကြီး နံဘေးရှိ ယာဉ်သွားလာမှုမလွတ်ကင်း သော လမ်းဘေးဝဲ / ယာဇေးဆိုင်(ယာယီဈေးဆိုင်)ကို ရှင်းလင်းဖယ်ရှားလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ လူဦးရေထူထပ်များပြားလာသည်နှင့်အမျှ နေ့စဉ် မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် ဖြတ်သန်း

သွားလာနေကြသော ယာဉ်ကြီး၊ ယာဉ်ငယ်များ များပြားလာသကဲ့သို့ မော်လူးမြို့ပေါ် ကို ဖြတ်သန်းဖောက်လုပ်ထားသော ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနား ပျံတားလမ်းမ ကြီးမှာလည်း အကျယ် ၁၂ ပေသာ ရှိသည့်အတွက် နေ့စဉ် ယာဉ်အန္တရာယ် စိုးရိမ် ပူပန်နေရကြောင်း သိရသည်။

“မနေ့ကလည်း မော်လူးမြို့ပေါ်က ပျံတား လမ်းမကြီးပေါ်က လေးနှစ် အရွယ် ကလေးငယ်တစ်ဦး ကားတိုက်မှုဖြစ်ပြီး သေဆုံးခဲ့ရတယ်။ လမ်းဘေး ဈေးဆိုင်မှာ ဈေးဝယ်ရင်းနဲ့ အဲဒီကလေးက မတော်တဆဖြစ် သွားရတာပါ။ ဒါကြောင့် လမ်းအသွားအလာ ယာဉ်ကြော မလွတ်ကင်းတဲ့ လမ်းဆုံလမ်းခွ လမ်းဘေးယာယီဈေးဆိုင်တွေ ကို ဖျက်သိမ်းပြီး အဆောက်အအုံဆောက်ဖို့ ကားလမ်းဘေး စုပုံထားတဲ့ အုတ်ခဲပုံတွေကိုလည်း ရှင်းလင်းနေပါတယ်” ဟု တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် မော်လူးအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ဦးစိုးမြင့်နှင့် ရာအိမ်စုမှူးများ ဦးစီးဆောင်ရွက်မှုဖြင့် မြို့ပေါ် ပျံတားလမ်းမကြီးပေါ်ရှိ ယာဉ်သွားလာမှု မလွတ်ကင်းသော လမ်းဘေးဈေးဆိုင်နှင့် အချိန်ကြာမြင့်စွာ စုပုံထားသော အုတ်ခဲ ပုံတို့ကို ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။
နီတိုး



တာချီလိတ်၌ လမ်းဘေးမီးတိုင် ဝိုင်ယာရှော့ခံဖြစ်၍ မိတာနှစ်လုံး မီးလောင်

တာချီလိတ် စက်တင်ဘာ ၂၅

ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း တာချီလိတ်မြို့ ဆေးခန်းရပ်ကွက် ဝမ်ဟောင်းရွာ အိမ် အမှတ်(၁၁၁)အနီး၌ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၆ နာရီခွဲခန့်က မိုးအနည်းငယ် ရွာနေစဉ် လမ်းဘေးမီးတိုင်ရှိ မိတာ ဝိုင်ယာကြိုးပူးရာမှ ရှော့ခံဖြစ်ကာ မီးတိုင်ရှိ မိတာနှစ်လုံး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားကြောင်း သိရသည်။ (ယာပုံ)

အဆိုပါ မိတာရှိ ဝိုင်ယာရှော့ခံဖြစ်မှုကို ရပ်ကွက်ရှိ ပြည်သူများ၊ မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဝိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၇ နာရီ ၁၅ မိနစ်ခန့်တွင် မီးလုံးဝငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ ဝိုင်ယာရှော့ခံဖြစ်ရာမှ မီးလောင်မှု ကြောင့် မိတာနှစ်လုံး မီးလောင်ခဲ့ပြီး အခြားသို့ ကူးစက်လောင်ကျွမ်းခြင်းမရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ဝေယံလင်း(ပြန်/ဆက်)



ဝိုင်ယာရှော့ခံဖြစ်ရာမှ မော်တော်ယာဉ်မီးလောင်မှုဖြစ်

လွိုင်ကော် စက်တင်ဘာ ၂၅

လွိုင်ကော်မြို့ ၈၀-၅၀၀ ရပ်ကွက်၌ စက်တင်ဘာ ၂၅ ရက် နံနက် ၉ နာရီခန့်က ယာဉ်မောင်း ဦးထွန်းနိုင်သည် Hijet မော်တော်ယာဉ် 2M/ ---- ဖြင့် လောပိတမု လွိုင်ကော်သို့ မောင်းနှင်လာစဉ် ဘက်ထရီခေါင်းချောင်၍ ဝိုင်ယာရှော့ခံဖြစ်ပြီး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကို မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဇော်ဝင်းထွန်း ဦးဆောင်သော သန္ဓေတပ်ဖွဲ့ဝင်၊ အရန်မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်၊ မီးငြိမ်း သတ်ယာဉ် နှစ်စီး၊ မီးသတ်ရေသယ်ယာဉ် တစ်စီး၊ ရေဂါလန် ၁၂၀၀ ခန့်ဖြင့် ငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်မှုကြောင့် ထိုင်ခုံ တစ်လုံး၊ ဘက်ထရီ တစ်လုံး၊ တာယာသုံးလုံး ဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ယာဉ်မောင်း ဦးထွန်းနိုင်ကို လွိုင်ကော်မြို့မရဲစခန်းက အရေးယူဆောင်ရွက် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။
ကိုစိုင်း(လွိုင်ကော်)

တောင်သူဝင်ငွေတိုးစေမည့် နည်းလမ်းကောင်းများ JICAနှင့် YAUတို့ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်

သတင်း - ဇင်ဦး(မြန်မာ့အလင်း)
ဓာတ်ပုံ - သီဟစည်သူ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၅
သဘာဝသယံဇာတများ ထိန်းသိမ်းခြင်းနည်းလမ်းဖြင့် ကျေးလက်လူမှုအသိုက်အဝန်း ဆင်းရဲမှုလျော့ချရေး၊ တောင်သူ ဝင်ငွေတိုးအောင် ဆောင်ရွက်ရေး နည်းလမ်းဆိုင်ရာများကို ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အေဂျင်စီ (JICA)နှင့် ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် (YAU)တို့ ပူးပေါင်းကာ သင်တန်းများပို့ချလျက်ရှိပြီး သုတေသနလုပ်ငန်း များလည်း ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။



လုပ်ကိုင်သည့်နည်းလမ်းများ ရှိသည်ဟုဆိုသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ အနေဖြင့် ထန်းပင်ထွက်နှုန်းနှင့် ထန်းလျက်သာ ရရှိအောင် လုပ်ကြသည်ကို တွေ့ရကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံတွင် ထန်းပင်မှ သကြား ထုတ်လုပ်လျက်ရှိကြောင်း၊ ယင်းသကြားမှာ အော်ဂဲနစ် စစ်စစ် ထုတ်ကုန်တစ်မျိုးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံတွင်လည်း ထန်းပင်ပေါများသည့်အတွက်ကြောင့် အလားတူ ဆောင်ရွက်နိုင်ကြောင်း ၎င်းက ဆက်လက် ပြောပြ သည်။
မြန်မာနိုင်ငံတွင် နတ်တော်လသို့ရောက်လျှင် ထန်းမြစ်များ တူးဖော်၍လည်းကောင်း၊ ထန်းလျက်ချက်၍လည်းကောင်း၊ အချဉ်ဖောက်ကာ ထန်းရည်ခါးအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ထန်းရွက်ကို ဇာတုဖွဲ့ခြင်း၊ ထန်းဖူးကို ငါး၊ ငှက်ရုပ်ပြုလုပ်ပြီး ဘုရားပွဲတော်များတွင် ရောင်းချမှုများဖြင့်လည်းကောင်း တွေ့ရသည်။ ထန်းဖူးကို ဘူးအဖြစ် ရက်လုပ်၍ ထန်းလျက်ခဲ

မန်ကျည်းတော်ဖီ၊ ဆီးတော်ဖီထည့်ပြီး အမှတ်တရ ရောင်းချကြ သည်။ ထို့နောက် ထန်းလက်ကို ကုလားထိုင်လုပ်၍ ထန်းရွက်ကို အိမ်အမိုး၊ အကာများ ပြုလုပ်ကြသည်။ ထန်းပင်စည်ကို အိမ်တိုင်၊ ထုပ်တန်း၊ ရက်မ၊ ကြမ်းခင်းအဖြစ် အိမ်ဆောက်ရာတွင် အသုံးပြုကြသည်။ ထက်ခြမ်းခွဲပြီး ရေတံလျှောက်၊ နွားစာခွက် အဖြစ်လည်း အသုံးပြုနိုင်သေးသည်။ ထန်းပင်ကို ခုတ်လှဲ၍ အချောသပ်ကာ ပန်းအိုးအဖြစ် ဟိုတယ်ကြီးများနှင့် အိမ်ခြံဝင်း မြက်ခင်းပြင်များတွင် အလှပန်းအိုးအဖြစ် တခမ်းတနား အသုံးပြုကြသည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။
သို့သော် အထက်အညာဒေသများ၌ ထန်းတက် လုပ်သားရှားပါးလာခြင်းနှင့် ထန်းလျက်ဈေးနှုန်းများ ကျဆင်း လာခြင်းကြောင့် ထန်းတောပိုင်ရှင်များသည် တွက်ခြေတိုက်မှု မရှိသဖြင့် ထန်းတက်လုပ်ငန်းများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်ခြင်း မရှိသလောက်နည်းပါးလာကြသည်။ ထန်းတက်လုပ်သားများ

မှာလည်း လုပ်အားခနှင့် မိသားစုစားဝတ်နေရေး ပြေလည်မှု မရှိကြသဖြင့် အခြားသောအရပ်ဒေသများသို့ ပြောင်းရွှေ့ လုပ်ကိုင်ခဲ့ကြပြီး အချို့မှာ ပြည်ပနိုင်ငံများအထိ သွားရောက် လုပ်ကိုင်နေကြသည်။
ထို့ကြောင့် ထန်းတက်လုပ်သား ရှားပါးလာကာ ထန်းတက်လုပ်အားခမှာလည်း မြင့်တက်လာခဲ့သည်။ ထန်း တောပိုင်ရှင်များကလည်း ထန်းလျက်ဈေးနှုန်းကျဆင်းနေသည့် အပြင် ထန်းတက်သမား လုပ်အားခပါ ဈေးနှုန်းမြင့်တက် နေသဖြင့် ထန်းပင်ထန်းတောများကို လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက် ခြင်းမပြုနိုင်တော့ဘဲ ထန်းပင်များကို ခုတ်လှဲရောင်းချကြသည်။ ယင်းနှင့်ပတ်သက်၍လည်း ခေါက်တာရွှေမာသန်းက “အခုကျတော့ မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိပြီးသား ထန်းပင်တွေကို အသုံးချရမယ့်အစား တော်တော်များများက နိုင်ငံခြားကို ထွက်သွားနေကြရတယ်။ နိုင်ငံခြားကို ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား အနေနဲ့ သွားကုန်ကြတော့ ပြည်တွင်းမှာလည်း လုပ်သား တွေရှားပါးလာတယ်။ ထန်းပင်ကလည်း လှီးနေမှအရည် ထွက်တာဆိုတော့ အ ကုန်တဲ့ခေါက်ကျတော့ အရည်ထွက်ဖို့ ပြန်မစောင့်တော့ဘဲ ခုတ်ပြီးတော့ ထန်းသားတွေကို အိမ် ဆောက်တာတို့၊ ဟိုတယ်တွေရောင်းပြီး Decoration လုပ်ကြတာတွေရတော့ နှမြောဖို့ကောင်းပါတယ်။ ကျွန်မတို့ မွန်ပြည်နယ်ဘက်သွားတော့လည်း ရော်ဘာပင်တွေကိုခတ်ပြီး ထင်းစိုက်ပစ်နေတာ တွေ့ခဲ့ရတယ်။ တကယ်တော့ အဲဒီရော်ဘာပင်တွေက တော်တော်အဖိုးတန်တဲ့ အိမ်သုံး၊ အဆောက်အအုံသုံး အလှဆင်ပစ္စည်းတွေ ထုတ်လို့ရပြီးတော့ နိုင်ငံခြားမှာဆိုရင် အလွန်တန်ဖိုးရှိတဲ့ အသုံးအဆောင်တွေ လုပ်လို့ရတယ်။ တန်ဖိုးရှိအောင် Value Added လုပ်တဲ့အခါ တန်ဖိုးရှိတဲ့အရာတွေ ဖြစ်လာမှာကို မလုပ်နိုင်တော့ ကျွန်မတို့ တိုင်းပြည်မှာ နှစ်နာနေတာတွေ အများကြီးရှိပါတယ်။ ဒီလို အသိပညာတွေပေးဖို့ဆိုတာ နေရာတိုင်းမှာ လိုအပ်နေပါတယ်” ဟု ပြောပြသည်။
ထို့ကြောင့် ပုပြင်ခြောက်သွေ့သည့် အထက်အညာဒေသ နေရာများတွင် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုကြောင့် ထိခိုက်ပျက်စီး မှုများရှိနေပြီး တောင်သူများ၏ စိုက်ပျိုးရေးများမှာ တဖြည်း ဖြည်း အထွက်နှုန်းများ ကျဆင်းမှုဖြစ်နေသည်ကို တွေ့လာရ သဖြင့် ထိုရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဒဏ်ကို ကြိုကြိုခံရပ်တည်ရာတွင် ထန်းပင်၊ ဆီးပင်၊ သနပ်ခါးပင်များ စသည့် နှစ်ရှည်ပင်များက တောင်သူများကို မည်ကဲ့သို့ အထောက်အကူပြုနိုင်မည်ဆိုသည့် စာတမ်းကို ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်၏ မာစတာတန်း တစ်ခုတွင် သင်ကြားနိုင်ရေး JICAနှင့် ပူးပေါင်း၍ သုတေသန လုပ်ရန် တင်ပြထားကြောင်း သိရသည်။

ဓာတုပိုးသတ်ဆေးပက်ဖျန်းသည့်အခါ နည်းစနစ်ကျကျသုံးစွဲရန်လိုအပ်

သတင်း-ဇင်ဦး(မြန်မာ့အလင်း)
ဓာတ်ပုံ-မေမိုးသဲ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၅
မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူဦးရေ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းသည် ကျေးလက်နေပြည်သူများဖြစ်၍ လယ်ယာစိုက် ပျိုးရေးကို အဓိကထား လုပ်ကိုင်ကြသည်။ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးကို လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည့် တောင်သူအများစုသည် စိုက်ခင်းများကို ဓာတုပိုးသတ်ဆေးများ ပက်ဖျန်းသည့်အခါ နည်းစနစ်ကျကျပက်ဖျန်းရန် လိုအပ်နေသေး ကြောင်း ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ် ကိရိယာ နှင့် သတ္တဗေဒဌာနမှ ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ သီတာဦးထံမှ သိရသည်။
“ပိုးမွှားတွေက လူတွေစိုက်ပျိုးထားတဲ့ သီးနှံပင်တွေနဲ့အတူ အမြဲတမ်းရှိနေမှာပဲ။ လူ တွေကလည်း သီးနှံတွေကိုစားသုံးရင် ပိုးမွှား တွေကို ကာကွယ်တယ်။ ကာကွယ်တဲ့ နေ ရာမှာ တောင်သူတွေအတော်များများဟာ ဓာတုပိုးသတ်ဆေးတွေကို သုံးတယ်။ ပိုးသတ် ဆေးက ဘယ်မှာဝယ်ဝယ် အလွယ်တကူ ရနေတာကိုး။ တောင်သူတွေကတော့ ဆေးဆိုင်က ဒါလေးတွေကောင်းတယ်လို့ ညွှန်းရင်သုံးကြတယ်။ ဒီနေရာမှာ အရေး ကြီးတာက သုံးလိုက်တဲ့ ဓာတုပစ္စည်းတွေဟာ မနက်အစောကြီးဖျန်းတာနဲ့ နေ့လယ်နဲ့ ညနေ သုံးတာမတူဘူး။ လေတိုက်နှုန်းကလည်း မတူ

ဘူး။ နေ့လယ်ပိုင်း နေတအားပူတဲ့အခါကျတော့ ပိုးသတ်ဆေးသုံးတဲ့အချိန်မှာ နေရောင်ခြည်နဲ့ ဓာတုပစ္စည်း ဓာတ်ပြုပြီးတော့မှ လူကိုအန္တရာယ် ပေးတယ်။ နောက်တစ်ခါ ကာကွယ်တဲ့ပစ္စည်းတွေ လည်းပဲ ဓာတ်ပုံထဲမှာတော့ အကာအကွယ် ကုတ်အင်္ကျီတွေနဲ့ လက်အိတ်တွေ၊ မျက်မှန်တွေ နှာခေါင်းကာတဲ့အရာတွေနဲ့ ပြသထားပါတယ်။ ဒါပေမယ့် တောင်သူတွေအနေနဲ့က မတတ်နိုင် ကြဘူး။ အဲဒီအခါမှာ တောင်သူတွေကို ဘယ်လို အကြံပေးရသလဲဆိုတော့ အင်္ကျီလက်ရည်ပွဲတွေ ဝတ်ဆင်မယ်ဆိုရင် နေပူဒဏ်လည်းခံနိုင်မယ်။ ဆေးဖျန်းတဲ့အခါမှာဆိုလည်း လေတိုက်ပြီးတော့ ဆေးက အသားကိုမထိအောင် ကာကွယ်နိုင် မယ်ဆိုပြီး အကြံပေးပါတယ်။ ခေါင်းကိုလည်း ခါးမောက်ထူထူ ကားကားကြီးတွေ ဆောင်းဖို့ တိုက်တွန်းပါတယ်။ အဲဒါမှ ဆေးဖျန်းတဲ့အခါ ဆေးစက်၊ ဆေးမှုန့်တွေက လူပေါ်ကိုကျရောက် မှုနှုန်းနည်းသွားမယ်။ အရင်တုန်းကတော့ တောင်သူတွေက မသိကြတဲ့အတွက် ထမင်းစား ပြီးချိန်လောက်ကျရင် ဆေးဖျန်းလေ့ရှိကြ တယ်။ ထမင်းစားပြီးတဲ့အချိန်က အနည်းဆုံး ၁၂ နာရီကျော်နေပြီ။ နေကလည်းပူနေပြီ။ တစ်ခါတလေကျတော့လည်း တောင်သူတွေက ကွမ်းတွေဝါးရင်း ဆေးဖျန်းလေ့ရှိကြတယ်။ အဲဒီအခါမှာ ကွမ်းတံတွေထွေးပြီး ပါးစပ်ကို လက်နဲ့သုတ်လိုက်မိတဲ့အခါ ခုနက ဆေးဖျန်းတဲ့ ဆေးစက်တွေက လက်တွေပေါ်မှာကပ်နေပြီး ပါးစပ်ထဲကိုဝင်မယ်။ နောက်တစ်ခါ ဆေးဖျက်

တဲ့အခါမှာလည်း လက်နဲ့မွှေတာတွေ ရှိနေကြ တယ်။ ပြီးတော့ ဒီအတိုင်းကြည့်ပြီး ရှုမိတာရှိ မယ်။ ဒါကြောင့် ဆေးဖျန်းတဲ့အခါ လေတိုက်တဲ့ အထက်ကနေ လူကနေ၊ လေအောက်မှာ ဆေးပုံးကိုထားပြီး ဆေးဖျန်းကြဖို့ကို ကျောင်းက ကျောင်းသားကျောင်းသူတွေကိုရော၊ တောင်သူ ပညာပေးလုပ်တဲ့အခါမှာပါ ပိုချပေးပါတယ်”ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောပြသည်။
ရေဆင်းစိုက်ပျိုးရေးတက္ကသိုလ်မှ တောင်သူ ပညာပေးသင်တန်းများကိုလည်း မကြာမကြာ ဖွင့်လှစ်ပေးနေကြောင်း၊ သင်တန်းဖွင့်လှစ်သည့် အချိန်မှာ တောင်သူများ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး အားလပ်သည့်အချိန်များတွင် သင်တန်းများ ခေါ်ယူကြောင်း သိရသည်။



ဝယ်ပြီးဖျန်းကြတယ်။ ဒါပေမယ့် အပေါ်ယံ ခပ်ပေါ့ပေါ့လေးဖျန်းလိုက်တယ်။ ဖျန်းလိုက်တဲ့ ၁၀၀ ရာ ခိုင်နှုန်းက နှိမ်နင်းချင်တဲ့ အင်းဆက်ပိုး မွှားပေါက်မရောက်ဘူး။ နေမှာဆိုရင်အင်းဆက် ပိုးမွှားတွေက ပုန်းလျှိုးကွယ်လျှိုးနဲ့နေကြတယ်။ ဆေးဖျန်းတဲ့အခါမှာ ဆေးစက်နဲ့အကောင်က ထိမှ အာနိသင်ရှိမှာဖြစ်တယ်။ ဒါပေမယ့် ဖျန်း လိုက်တဲ့ ဆေးတွေက လူတွေပေါ်ကိုကျပြီး စိုက်ခင်းထဲက မိတ်ဆွေ ပိုးတွေပေါ်ကိုကျမယ်။ မိတ်ဆွေ ပိုးတွေက ပိုးသတ်ဆေးသုံးတဲ့ စိုက်ခင်းနဲ့မသုံးတဲ့ စိုက်ခင်းဆို မသုံးတဲ့စိုက်ခင်း မှာပိုများတယ်။ မိတ်ဆွေပိုးတွေက အင်းဆက် ပိုးတွေကို လိုက် ဖမ်းစားသောက်ကြတယ်။ အဲဒီမှာ မိတ်ဆွေ ပိုးတွေက ဆေးဖျန်းများတဲ့ စိုက်ခင်းမှာ မရှိနိုင်တော့ဘဲ ဖျက်ပိုးအင်းဆက် ပိုးမွှားတွေက ပိုများလာမယ်”ဟု ဆေးဖျန်း ရာတွင် သတိထားရမည့် အချက်များကို ဒေါက်တာသီတာဦးက ဆက်လက်ပြောပြ သည်။

ရင်ပူရဦးမယ့် အာဆင်နယ်နဲ့ အနိုင်သေချာမယ့် ဘာစီလိုနာ

ဒီတစ်ပတ်ကြားရက်ဖြစ်တဲ့ စက်တင်ဘာ ၂၈ ရက်နဲ့ ၂၉ ရက်တွေမှာ ချန်ပီယံလိဂ် အုပ်စုစဉ်(၂)ကို ဆက်လက်ကစားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စက်တင်ဘာ ၂၉ ရက်မှာ ကစားမယ့်ပွဲစဉ်တွေအနက် စိတ်ဝင်စားစရာအကောင်းဆုံးပွဲစဉ်ကတော့ အာဆင်နယ်နဲ့ ဘောဆယ်၊ အက်သလက်တီကိုနဲ့ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်၊ ဆဲလ်တစ်နဲ့ မန်စီးတီးတို့ ပွဲတွေအပြင် ဂလက်ဘတ်နဲ့ ဘာစီလိုနာတို့ရဲ့ ပွဲတွေက ပရိသတ်တွေအကြိုက်ပွဲစဉ်တွေအဖြစ် အသုံးတော်ခံဦးမှာ သေချာနေပါတယ်။

အာဆင်နယ်နှင့် ဘောဆယ်

အုပ်စု(A)မှာတော့ အသင်းတိုင်း တစ်ပွဲကစားပြီးချိန်မှာ တစ်မှတ်စီရရှိနေပါတယ်။ အာဆင်နယ်က ပီအက်စ်ဂျီနဲ့ တစ်ဂိုးစီသရေပွဲဖြစ်ခဲ့သလို ဘောဆယ်တို့ကလည်း လူဒိုဂိုရက်စ်ကို တစ်ဂိုးစီသရေကျပြီး တစ်မှတ်စီရရှိခဲ့ကြပါတယ်။ ဘောဆယ်တို့က တန်ပြန်တိုက်စစ်ကို ပြိုင်ဘက်အသင်း အပိုက်မိအောင် ကစားနိုင်ပြီး အဝေးကွင်းမှာ နိုင်ပွဲရအောင် အားထုတ်နိုင်ပါတယ်။ လောလောဆယ်ခြေစွမ်းအရ နှစ်သင်းစလုံး ခြေစွမ်းကွာဟချက် နည်းတာမို့ ပွဲကောင်းတစ်ပွဲဖြစ်လာမှာ သေချာပါတယ်။ ဒီပွဲမှာ အိမ်ရှင်အာဆင်နယ်တို့ အသာစီးရသွားနိုင်ပေမယ့် သရေလည်း ဖြစ်သွားနိုင်တဲ့ ပွဲပါပဲ။

နာပိုလီနှင့် ဘင်ဖီကာ

အုပ်စု(B)မှာ နာပိုလီတို့က ပထမပွဲစဉ်မှာ ဒိုင်နမိုကိုကို နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ နိုင်ပွဲရထားပြီး အုပ်စုဂိုးဦးဆောင်နေပါတယ်။ ဘင်ဖီကာတို့က ပထမပွဲစဉ်မှာ ဘက်ဆစ်တပ်ကို တစ်ဂိုးစီသရေပွဲကစားပြီး တစ်မှတ်ရယူထားတာမို့ ဒီပွဲမှာ နှစ်သင်းစလုံး အမှတ်ပြည့်ရရှိရေး ခြေကုန်ဖွင့်ကစားပါလိမ့်မယ်။ တိုက်စစ်အားကောင်းပြီး ဂိုးသွင်းစွမ်းရည်မြင့်မားတဲ့ နာပိုလီတိုက်စစ်မှူးတွေကြောင့် ဘင်ဖီကာတို့ ခက်ခဲမှာ သေချာပါတယ်။ ဘင်ဖီကာတို့ကတော့ ခံစစ်ကို လုံအောင် အခြေပြုပြီး တိုက်စစ်ဆင်ကစားတာမို့ နာပိုလီတို့လည်း ထင်တိုင်းမပေါက်နိုင်ပါဘူး။ လောလောဆယ်မှာ နာပိုလီရဲ့ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ သုံးပွဲရလဒ်ကို ကြည့်ရင် နိုင်ပွဲတွေချည်း ဆက်တိုက်ရယူထားပါတယ်။ နာပိုလီကွင်းမှာ ဘင်ဖီကာတို့ နောက်ဆုံးသုံးပွဲကစားခဲ့တဲ့ရလဒ်ကိုကြည့်ရင် နိုင်ပွဲတစ်ပွဲမှ မရခဲ့ပါဘူး။ လက်ရှိအချိန်မှာ နာပိုလီရဲ့ ခြေစွမ်းရော အားထုတ်မှုပါ ကောင်းမွန်နေတာမို့ ဘင်ဖီကာတို့ အမြင့်ဆုံးမျှော်မှန်းနိုင်တာက တစ်မှတ်ပါပဲ။

ဂလက်ဘတ်နှင့် ဘာစီလိုနာ

အုပ်စု(C)မှာတော့ ဘာစီလိုနာတို့က အုပ်စုပထမပွဲစဉ်မှာ ဆဲလ်တစ်ကို ခုနှစ်ဂိုးပြတ်သွင်းပြီး အောင်ပွဲခံထားတာမို့ အခုပွဲမှာလည်း အဝေးကွင်းဆိုပေမယ့် နိုင်ပွဲဆက်ဖို့ ကြိုးစားပါလိမ့်မယ်။ ဂလက်ဘတ်တို့က ပထမပွဲစဉ်မှာ မန်စီးတီးကို လေးဂိုးပြတ် ရှုံးထားတာမို့ ဒီပွဲမှာ အမှတ်မဆုံးရှုံးအောင် အားထုတ်မှာ သေချာပါတယ်။ ခြေမမှန်တဲ့ ဂလက်ဘတ်တို့က ဘာစီလိုနာကို ခြေရည်တူ ကစားဖို့ ခဲယဉ်းမှာဖြစ်ပြီး ဒီပွဲမှာ ဂိုးပြတ်သွင်းမခံရရေးကြိုးစားရမယ့်ပွဲလည်း ဖြစ်နေပါတယ်။

အက်သလက်တီကိုနှင့် ဘိုင်ယန်မြူးနစ်

အုပ်စု(D)မှာ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့က တစ်ပွဲကစားပြီးချိန်မှာ အနိုင်သုံးမှတ်နဲ့ အုပ်စု ထိပ်ဆုံးမှာ ရပ်တည်နေပါတယ်။ အက်သလက်တီကိုတို့ကလည်း ပီအက်စ်ဂျီကို တစ်ဂိုးဂိုးမရှိနဲ့ အနိုင်ကစားပြီး သုံးမှတ်ရယူထားနိုင်ပါတယ်။ လက်ရှိ အနေအထားမှာ အက်သလက်တီကိုရဲ့ ခြေစွမ်းကိုကြည့်ရင် တိုက်စစ်ထက်မြက်ကာ ဂိုးသွင်းအားလည်း ကောင်းနေပါတယ်။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့က တိုက်စစ်စွမ်းရည်မြင့်မားသလို ခံစစ်ပိုင်းလည်း အကောင်းဆုံး ပုံစံရရှိနေတာမို့ ဒီပွဲက အပြန်အလှန်တိုက်စစ်ဆင်မှုတွေနဲ့ ပွဲကောင်းတစ်ပွဲဖြစ်လာမှာ သေချာနေပါတယ်။ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်တို့က အက်သလက်တီကိုကွင်းမှာ နောက်ဆုံးကစားခဲ့တဲ့ပွဲမှာ တစ်ဂိုး ဂိုးမရှိနဲ့ ရှုံးခဲ့တာမို့ အခုပွဲမှာ အလေးထား ကစားမှပုလိမ့်မယ်။ ဒီပွဲမှာ လက်ရှိခြေစွမ်းအရ အိမ်ရှင်တို့



အားသာချက်ရှိနေပြီး အနိမ့်ဆုံးတစ်မှတ်တော့ရအောင် စွမ်းဆောင်ပါလိမ့်မယ်။

ဆဲလ်တစ်နှင့် မန်စီးတီး

အုပ်စု(C)မှာ မန်စီးတီးတို့က ပထမပွဲစဉ်မှာ ဂလက်ဘတ်အသင်းကို လေးဂိုးပြတ်သွင်းပြီး သုံးမှတ်အပြည့်ရယူကာ အောင်ပွဲခံထားပါတယ်။ ဆဲလ်တစ်တို့ကတော့ ဘာစီလိုနာကို ခုနှစ်ဂိုးပြတ်နဲ့ ရှုံးပြီး စိတ်ဓာတ်ယိမ်းယိုင်မှုရှိနေတာမို့ ဒီပွဲမှာ မန်စီးတီးတို့ နိုင်ပွဲဆက်မယ့် အနေအထားပါပဲ။ နိုင်ပွဲတွေဆက်တိုက်ရယူရတဲ့ မန်စီးတီးတို့က

တိုက်စစ်အားလည်းကောင်းနေတာမို့ ဆဲလ်တစ်တို့ မျှော်လင့်ချက်ထားလို့ မရနိုင်ပါဘူး။ ပြိုင်ဘက်အသင်းက အရှိန်အဟုန်နဲ့ တိုက်စစ်ဆင်လာရင် ခံစစ်ပိုင်း ပြုဆင်းသွားတတ်တဲ့ ဆဲလ်တစ်ကို မန်စီးတီးတိုက်စစ်မှူးတွေ ဂိုးဘယ်လောက်အထိ သွင်းယူနိုင်မလဲ ကြည့်ရမယ့်ပွဲပါပဲ။

မိုးမြင့်လင်းလက်

ခြေစွမ်းပြဖို့ကြိုးစားနေရတဲ့ ရွန်းနေ

ရွန်းနေဟာ မကြာသေးမီက ကစားပုံများနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဝေဖန်မှုတွေနဲ့ ရင်ဆိုင်နေရပါတယ်။ ရွန်းနေဟာ ခြေစွမ်းပြဖို့ကြိုးစားနေရတာပဲလို့ နည်းပြမော်ရင်ဟိုက်က ဆိုပါတယ်။ သူဟာ ဆလ်ဗေးနီးယားနဲ့ လွဲပြီးကတည်းက ရွန်းနေကြိုးစားနေရတာပဲ။ သို့သော်လည်း ရွန်းနေဟာ မန်ယူအသင်းရဲ့ အသင်းခေါင်းဆောင်အဖြစ် ဆက်လက်ရိုက်ခတ်နေမယ့်လို့လည်း နည်းပြ မော်ရင်ဟိုက် ဆိုပါတယ်။ သူဟာ အင်္ဂလန်အသင်းမှာ ဂိုးစံချိန်သွင်းယူထားတဲ့ တိုက်စစ်မှူးဖြစ်ပါတယ်။ ရွန်းနေရဲ့ ကစားပုံနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဝေဖန်မှုတွေ အများကြီးပေါ်ထွက်ခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ တိုက်စစ်ထက် ကွင်းလယ်ကစားသမားအဖြစ် ပိုပြီးကစားနိုင်တယ်လို့လည်း ဆိုကြပါတယ်။ လက်ရှိအချိန်မှာလည်း နည်းပြမော်ရင်ဟိုက်ထက်မှာ အစွမ်းပိုကစားရမှု နည်းပါးနေတာတွေရှိပါတယ်။



ကောင်းမြတ်သူ-စုစည်းသည်။

နံပါတ်တစ်ဂိုးသမားနေရာ စွန့်လွှတ်ရဖွယ်ရှိနေတဲ့ မက်နိုလက်

လီဗာပူးအသင်းရဲ့ လက်ရှိဂိုးသမား မက်နိုလက်ဟာ နံပါတ်တစ်ဂိုးသမားနေရာကို ဆုံးရှုံးလာဖို့ ရှိပါတယ်။ လိုရစ်ကာရီရပ်စ်ကို ဟားလ်စီးတီးနဲ့ ကစားတဲ့ ပွဲမှာ စတင်ပြီး အသုံးပြုလာပါတယ်။ နည်းပြဂျာဂင်ကလော့လက်ထက်မှာ ဆီမွန်မက်နိုလက်အနေနဲ့ ပထမဂိုးသမားနေရာကို စွန့်လွှတ်ရဖွယ်ရှိနေပါတယ်။ ဂျာမနီနိုင်ငံသား ကာရီရပ်စ်ကို လက်ရှိ ဂိုးသမား မက်နိုလက်နဲ့ အစားထိုးဖွယ် ရှိနိုင်ပါတယ်။ လီဗာပူးနည်းပြ ဂျာဂင်ကလော့ အနေနဲ့ ဂိုးသမားနှစ်ယောက်အနက် တယ်ဂိုးသမားကို ရွေးချယ်ဖို့ ဆုံးဖြတ်ရ ခက်နေပါတယ်။ ကာရီရပ်စ်ဟာ ရာသီအစမှာ ဒဏ်ရာများကြောင့် အနားယူနေရပေမယ့် လက်ရှိအချိန်မှာ ဒဏ်ရာမှ ပြန်ကောင်းလာပြီဖြစ်လို့ ပထမဂိုးသမားနေရာကို ရယူဖွယ်ရှိနေပါတယ်။



ချယ်လ်ဆီးနည်းပြအဖြစ် နှစ်ပေါင်း ၂၀ အထိလုပ်ဖို့ ဆန္ဒရှိတယ်ဆိုတဲ့ ကွန်တီ

ဒီနှစ် ပရီမီယာလိဂ်မှာ နည်းပြသစ်ဖြစ်လာတဲ့ ကွန်တီက သူ့အနေနဲ့ လာမယ့်နှစ် ၂၀ တိုင်အောင် ချယ်လ်ဆီးအသင်းရဲ့ နည်းပြလုပ်ဖို့ ဆန္ဒရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အာဆင်နယ်အသင်း နည်းပြ ဝင်းဂါးဟာ အာဆင်နယ်အသင်းမှာ နှစ်ပေါင်း ၂၀ အထိ နည်းပြလုပ်နိုင်ခဲ့ခြင်းကို အကြောင်းပြု၍ ကွန်တီက ပြောဆိုလိုက်တာပါ။ ဝင်းဂါးဟာ အာဆင်နယ်အသင်းမှာ နှစ်ပေါင်း ၂၀ တိုင်အောင် နည်းပြလုပ်ခဲ့ပြီး ယနေ့အထိတိုင် အောင်မြင်တဲ့ နည်းပြအဖြစ် ဆက်လက်ရပ်တည်နေဆဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆယ်စုနှစ် နှစ်ခုကြာ အောင်မြင်တဲ့ နည်းပြလုပ်နိုင်ခဲ့တဲ့ နည်းပြဝင်းဂါးကို ကွန်တီက ချီးကျူးခဲ့ပါတယ်။ အီတလီနိုင်ငံသား ကွန်တီကလည်း သူ့အနေနဲ့ စတမ်းဖို့ဒ်ဘရစ်ချ်မှာ နှစ်ပေါင်း ၂၀ တိုင်အောင် နည်းပြလုပ်ဖို့ ဆန္ဒရှိတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဒေါ်လှလှ
မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်
အသက်(၇၆)နှစ်

ပုသိမ်မြို့၊ ကုသိန်ရုံရပ်ကွက်၊ အိမ်အမှတ် ၁/၇နေ (ဦးထွန်းကြင်-ဒေါ်သန်း)တို့၏သမီးကြီး၊ (ဦးဝင်းတင်-ဒေါ်ကျင်ပို)၊ ဒေါ်တင်တင်အေး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ချိုချိုတို့၏ အစ်မကြီးသည် ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၁၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၉-၂၀၁၆ရက် (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် နေပြည်တော် ကွေ့ကြီးသုသာန်၌ သဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း ရပ်ဝေးရပ်နီးမှ ဆွေမျိုးမိတ်သင်္ဂဟအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ စေတီ၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ တေဇစက္ကိ ကမ္မဋ္ဌာန်းရိပ်သာကျောင်း၊
ပဇာနဒါယကာကြီး
ဦးခွေး(ခ)ဦးအောင်ကြည်
အသက်(၉၀)
မြဝတီမြို့ (၇)ရပ်ကွက်၊ ဗိုလ်ချုပ်လမ်း၊ အမှတ်(၄/၃၅)နေ (ဦးကျောက်ဝါး-ဒေါ်ဝင်းနု)တို့၏သား၊ ကျောင်းဒါယကာမကြီး(ဒေါ်ဂျွတ်)၏ခင်ပွန်း(ဒေါ်စိ)၏မောင်၊ (ဦးဝင်းကျော်)၊ ဒေါ်သိန်းကြည်တို့၏အစ်ကို၊ ဒေါက်တာစိုးလွင် - ဒေါ်မြင့်ရီ၊ ဒေါ်ခင်ခင်အေး၊ ဦးကြည်လွင်-ဒေါ်ချိုချိုမြင့်၊ (ဦးဌေးစန်း)၊ ဦးအောင်ချင်း-ဒေါ်ဝင်းဝင်းမြတ်၊ ဦးတင်အောင်-ဒေါ်သင်းသင်းမြတ်တို့၏ဖခင်၊ မြေးကိုးယောက်တို့၏အဘိုး၊ မြစ်ကိုးယောက်တို့၏အဘိုးသည်(၁၃၅၈ခုနှစ်) တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၇ရက် ၂၃-၉-၂၀၁၆ရက် (သောကြာနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၅၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် (၁၃၅၈ခုနှစ်) တော်သလင်းလပြည့်ကျော် ၁၃ရက် ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် မြဝတီသုသာန်၌ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ [ကွယ်လွန်သွားရလျှင်] ၂၉-၉-၂၀၁၆ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၆နာရီတွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အနိစ္စ

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ ကျောင်းဒါယကာကြီး
ဦးမြတ်စင် (ကျီကွမ်)
အသက်(၈၆)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ သာကေတမြို့နယ်၊ (၁) ရပ်ကွက်၊ ထူပါရုံ ၂၇လမ်း၊ အမှတ် ၁၄၄၆နေ ဒေါ်ကျင်လွင်၏ ခင်ပွန်း၊ ဦးထင်အောင်ချို - ဒေါ်ဖန်းစန်းဝင်း၊ ဦးစော်ဝင်း-ဒေါ်အေးအေးခိုင်၊ ဦးမျိုးဆင့်အောင်-ဒေါ်ဝါဝါ-ဒေါ်အိတ်အိတ်လှစွာ သောမဇင်၊ မောင်ဝင်းကိုကိုအောင်၊ မောင်မြတ်ကိုကိုဟိန်း၊ မယုယုစော်တို့၏အဘိုးသည် ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၉-၂၀၁၆ရက် (အင်္ဂါနေ့) မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် ကျီဇု သုသာန်၌ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်ပါမည်။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၂၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရလျှင်] ၂၉-၉-၂၀၁၆ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၅နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်လှလှ
မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်
အသက်(၇၆)နှစ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ချိုချိုတို့၏ အစ်မကြီးဖြစ်သူ ဒေါ်လှလှ အသက်(၇၆)နှစ် မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်သည် ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၁၅နာရီတွင် နေပြည်တော်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲပါသည်။
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်လှလှ
မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်
အသက်(၇၆)နှစ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ချိုချိုတို့၏အစ်မကြီးဖြစ်သူ ဒေါ်လှလှ အသက်(၇၆)နှစ် မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်သည် ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၁၅နာရီတွင် နေပြည်တော်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲပါသည်။
သူရဦးရွှေမန်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ခင်လေးသက် မိသားစု

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်လှလှ
မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်
အသက်(၇၆)နှစ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ချိုချိုတို့၏အစ်မကြီးဖြစ်သူ ဒေါ်လှလှ အသက်(၇၆)နှစ် မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်သည် ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၁၅နာရီတွင် နေပြည်တော်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲပါသည်။
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် ဝန်ထမ်းများ

ဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒေါ်လှလှ
မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်
အသက်(၇၆)နှစ်
ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်-ဒေါ်ချိုချိုတို့၏ အစ်မကြီးဖြစ်သူ ဒေါ်လှလှ အသက်(၇၆)နှစ် မူလတန်းပြဆရာမ(ငြိမ်း)၊ အထက(၆)ပုသိမ်သည် ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၁၅နာရီတွင် နေပြည်တော်၌ ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူ မိသားစုနှင့်ထပ်တူထပ်မျှ ဝမ်းနည်းကြေကွဲပါသည်။
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး ဝန်ထမ်းမိသားစု

ဒေါ်လှလှဝင်း @ မေဦး
အသက်(၇၁)နှစ်
နတ်တလင်းမြို့၊ ဇီးကုန်းကလေးရပ်ကွက်၊ အောင်မင်္ဂလာ ၂လမ်းနေ (ဦးခင်ရွှေ-ဒေါ်ယုခင်)တို့၏သမီး၊ (ဗိုလ်မှူးသန်းဆွေ)၊ ဒေါ်ခင်သီတာမြင့်တို့၏ ညီမ၊ ဦးကိုကိုအောင် - ဆရာမဒေါ်ဌေးဌေးဝင်းတို့၏အစ်မ၊ ရန်ကုန်မြို့၊ သုခလမ်းနေ ဗိုလ်မှူးဦးဟိန်း-မစုမုန့်ယုတို့၏မိခင်၊ မောင်ရဲဘူးမြင့် (စတုတ္ထနစ်) DSTA)၏မိခင်သည် ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက် ၁:၁၅နာရီတွင် အကယ်ဒမီဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၇-၉-၂၀၁၆ရက် မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (ရန်ကုန်မြို့၊ သယ်နန်းကျွန်းမြို့နယ်၊ ဘဝမြင့်၊ ငမိုးရိပ် ၂လမ်း၊ အမှတ် ၇၃၇ နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရလျှင်] ၁-၁၀-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၅နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဒေါ်ရင်ရင်မေ(ခ)ဒေါ်ယုဦးယုဦးအောင် အသက်(၇၉)နှစ်
(ညောင်ရွှေ ရှမ်းပြည်တောင်ပိုင်း)
ညောင်ရွှေမြို့၊ မြို့လယ်ရပ်နေ (ဦးညွန့်ဖူး-ဒေါ်ချစ်မယ်)တို့၏သမီး၊ (ဦးချစ်-ဒေါ်ချစ်)တို့၏သမီးဧည့်သည်၊ ဦးရွှေထွန်း၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ တိဗ္ဗေကျောင်း၊ ဦးကျော်သု၊ ဒေါ်အေးအေးထွန်း၊ ဦးခင်အောင်၊ ဒေါ်အေးအေးထွန်း၊ ဦးကျော်သု၊ ဒေါ်အေးအေးထွန်း-ဦးသန်းစော၊ ဦးညွန့်ထွန်း-ဒေါ်မျိုးမျိုးမိုင်၊ ဦးမိုးမိုးထွန်း(Capt)-ဒေါ်လေးလေးရွှေတို့၏မိခင်၊ မြေးခုနစ်ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏ဘွားဘွားကြီးသည် ၂၄-၉-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့) ညနေ ၄:၂၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၉-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၂:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သွားရလျှင်] ၂၀-၉-၂၀၁၆ရက် (သောကြာနေ့) နံနက် ၈နာရီမှ ၁၀နာရီအထိ ရှမ်းပြည်နယ်မြို့နယ်၊ ၃၀/၄၉၊ မြေရိပ်လမ်းနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးသန်းထွန်း
ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန
အသက်(၇၈)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ကျိုတော်ရပ်ကွက်၊ ပေတောကုန်းလမ်း၊ အမှတ် ၃၇၊ မြေညီထပ်နေ (ဖုပုဦးလှ-ဒေါ်ကြည်မေ)တို့၏သား၊ ဦးတင်ရွှေ-ဒေါ်မြသန်းတို့၏သား၊ ဒေါ်စော်စော်ရွှေ၏ခင်ပွန်း၊ (ဦးလှမြင့်)-ဒေါ်အေးအေးမြင့်၊ ဒေါက်တာဦးအေးကို-ဒေါ်အေးအေးသိန်း၊ (ဦးတင်ထွန်း)တို့၏အစ်ကို၊ ကိုအောင်ကျော်ပိုင်(B.Com)၊ ကိုဖြတ်မင်းစော်[Final Year (BIT) at MCC.ii]၊ မမေခင်ထွန်းတို့၏ဖခင်သည် ၂၄-၉-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) ည ၈:၀၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၉-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၈:၃၀နာရီတွင် နေအိမ်မှ ရေဝေးသုသာန်၌ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သွားရလျှင်] ၃၀-၉-၂၀၁၆ရက် (သောကြာနေ့)တွင် အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဦးကျော်လွင် B.Econ (AS) (1971-Batch)
NGO Gender Group (NGO GG)
လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ အမျိုးသားအင်(ဖ)တာယူနစ်
အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဝန်ကြီးဌာန
အသက်(၆၈)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ၁၂၂လမ်း၊ အမှတ် ၅၂၆ (ဦးချစ်ရွှေ-ဒေါ်စောလွင်)တို့၏သား၊ ဗိုလ်ကျော်မြန်မာ (ဦးဘအောင်-ဒေါ်ချစ်မေ)တို့၏ သား၊ အထက်၊ ဗိုလ်ကျော်မြန်မာ ဒေါ်ခင်ခင်မေ(ဌေး/အုပ်ငြိမ်း)၏ချစ်လှစွာသော ခင်ပွန်း၊ ဦးEdward သိန်းစိုင်း(Australia)၊ (ဦးအန်းလွင်)-ဒေါ်မုမု(Australia)၊ (ဦးကြည်ဝင်း)-ဒေါ်ရီရီရွှေ (Captain ဦးကျော်ဦး-ဒေါ်သီတာရွှေ)၊ ဦးသန်းအောင်-ဒေါ်အေးအေးရွှေ (ဦးဆန်းညွန့်လွင်)တို့၏ညီ/အစ်ကို၊ ကိုအောင်ကျော်ကျော်-မထင်နိုင်လတ်ထွန်း၏ဖခင်မောင်မင်းကျော်လွင်သည် ၂၂-၉-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၁:၀၀နာရီတွင် ဗဟိုရုံး၌ဆေးရုံတွင် ခရစ်တော်၌အိပ်ပျော် သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သွားခဲ့ပါသဖြင့် ယင်းနေ့ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးရပ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံသုသာန်၌ ရုသင်းသင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူ အားရည်စူး၍] ၂၀-၉-၂၀၁၆ရက် (သောကြာနေ့)တွင် အထက်ပါ နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဝမ်းနည်းကြေကွဲပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူခြင်း
ဘဒ္ဒန္တမေမာသီရိ (မေမာစရိယ)
သက်တော်(၇၂)နှစ်၊ သိက္ခာတော်(၃၂)ပါ
လားရှိုးမြို့၊ ရပ်ကွက်(၁၁)၊ ရွှေလရောင်ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဇာနဒါယကာဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တမေမာသီရိ(မေမာစရိယ) ရပ်ကွက်သံဃနာယက အကျိုးတော်ဆောင် မဟာထေရ်မြတ်ကြီးသည် ၂၃-၉-၂၀၁၆ရက်(သောကြာနေ့) ည ၉:၄၅နာရီတွင် ရွှေလရောင်ကျောင်းတိုက်ကြီး၌ ဘဝနတ်ထံပျံလွန်တော်မူသွားပါသဖြင့် (၁၃၇၈ခုနှစ်) သီတင်းကျွတ်လဆန်း ၇ရက်၊ ၈-၁၀-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့)တွင် အိန္ဒိယအစိုးရကတော်ဝင်ပရိယတ္တိပြစ်ပစ်၍ ရှိပေးရန်မူသင်္ဘာတော် အရှင်သုမြတ်ဖူးနှင့် ဒါယကာ၊ ဒါယကာမအပေါင်းတို့အား အသိပေးအကြောင်းကြားအပ်ပါသည်။ တပည့်သင်္ဘာတော်ဖူးနှင့် ဒါယကာ၊ ဒါယကာမများ

ဦးမြသန်း (ဟင်္သာတ)
ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး(ငြိမ်း)၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန
အသက်(၉၁)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ကွန်တောအလယ်ရပ်ကွက်၊ ဖုပုလမ်း၊ အမှတ် ၃၂/၈ (ပထမထပ်)နေ (ဦးမိုးကို-ဒေါ်သိန်းလှ)တို့၏သား၊ (ဒေါ်ခင်စိမိ)၏ခင်ပွန်း၊ ဒေါက်တာသို့-ဦးအောင်မြင့်၊ ဒေါ်နွဲ့နွဲ့-ဦးဆိုင်ရှင်း၊ ဒေါ်ကြူကြူ၊ ဒေါ်ဦးဦး-ဦးအောင်မြင့်၊ ဦးဝင်းမော်-ဒေါ်ဟန့်ဟန့်တို့၏ဖခင်၊ မြေးကိုးယောက်၊ မြစ် ၁၀ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၂၄-၉-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) ည ၉:၁၅နာရီတွင် အကယ်ဒမီဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ကွယ်လွန်သူ၏ ဆန္ဒအရ ၂၅-၉-၂၀၁၆ရက်တွင် ထိန်ခံသုသာန်၌ သင်္ဂြိုဟ်ပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။ [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၃၀-၉-၂၀၁၆ရက် (သောကြာနေ့) နံနက်တွင် အထက်ပါနေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးမြဟန် (မြောင်းမြ)
အသက်(၈၆)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ အမှတ် ၂၆၊ တိုက် ၁၊ အခန်း ၁၀နေ (ဦးဘိုးမြင့်-ဒေါ်ဒေါ်မာမာ)တို့၏သား၊ ဒေါ်သောင်းရွှေ၏ခင်ပွန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးအောင်မြင်ဟန်(ငြိမ်း)-ဒေါ်ခင်မာမာ၊ (ဦးခင်မော်)-ဒေါ်ခင်ဆွေဟန်(မြန်မာအသံ၊ ငြိမ်း)၊ ဒေါ်ကြူကြူဟန်(အထက-၁၊ ဒဂုံ)၊ ဦးကျော်မြင့်ဟန်-ဒေါ်ရီရီမြင့်၊ (ဦးခိုင်လင်း)-ဒေါ်နီနီဟန်(ကတိ၊ ငြိမ်း)၊ မြန်မာစာပေဌာန)၊ ဦးစိန်ဝင်းထွန်း-ဒေါ်သီတာဟန်တို့၏ဖခင်၊ မြေး ၁၀ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏ အဘိုး သည် ၂၄-၉-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ရွှေဂုံတိုင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးမြဟန် (မြောင်းမြ)
အသက်(၈၆)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ အမှတ် ၂၆၊ တိုက် ၁၊ အခန်း ၁၀နေ ဒေါ်သောင်းရွှေ၏ခင်ပွန်း၊ (မောင်သုတေဇာန်)(မောင်ချမ်းမင်းဟန်)၊ မောင်ရဲမင်းအောင်-မလှမြတ်နွယ်၊ မောင်စိုးသီဟနွယ်-မနေမြင့်နွယ်၊ ဗိုလ်မှူးကြီးမောင်ကိုး-ဒေါက်တာမေပွင့်မြို့အောင်၊ မခမုမြတ်သင်၊ မဟန့်မန်ကျော်၊ မောင်ရဲရင့်အောင်၊ မောင်အောင်ပြည့်ဖြိုးဟန်၊ မောင်အောင်မြင်းမင်းဟန်တို့၏ အဘိုးသည် ၂၄-၉-၂၀၁၆ရက်(စနေနေ့)ညနေ ၅နာရီတွင် ရွှေဂုံတိုင်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၉-၂၀၁၆ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့) ညနေ ၃နာရီတွင် ရေဝေးသုသာန်၌ မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ (နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။)
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဦးမြဟန် (မြောင်းမြ)
အသက်(၈၆)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ဗိုလ်ရာညွန့်လမ်း၊ အမှတ် ၂၆၊ တိုက် ၁၊ အခန်း ၁၀နေ ဒေါ်သောင်းရွှေ၏ခင်ပွန်း၊ အထက(၁)ဒဂုံ၊ ဆွေထွန်း၊ အဘန်းမှူးဆရာမဒေါ်ကြူကြူဟန်၏ဖခင် ဦးမြဟန်သည် ၂၄-၉-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) ညနေ ၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါကြောင်း။
အထက(၁)ဒဂုံ
မိဘဆရာအသင်းနှင့် ကျောင်းအကျိုးတော်ဆောင်အဖွဲ့

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း
ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးမောင်မောင်သွင် (ငြိမ်း)
(ဇီးကုန်းမြို့)၊ ကြည်း/၆၅၅၄
ဗိုလ်သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၁၀)၊ ပင်မခဲယမ်းမီးကျောက်တပ်တပ်မှူး(ငြိမ်း)၊ မင်္ဂလာဒုံတပ်နယ်မှူး(ငြိမ်း)
အသက်(၈၆)နှစ်
ဒု-ညွှန်မှူး၊ ရေအေး(ငြိမ်း) ဦးအေးသွင်-(ဒေါ်ခင်ညိုစန်း)တို့၏ ဖခင် ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးမောင်မောင်သွင်(ငြိမ်း)သည် ၂၃-၉-၂၀၁၆ရက် နံနက် ၁:၀၅နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် မိသားစုနှင့်ထပ်တူ ဝမ်းနည်းကြေကွဲရပါသည်။
မြန်မာနိုင်ငံရေအေးလျှပ်စစ်အသင်း

ဦးထွန်းရင်ဦး
(ချောင်းဝ/ကျောက်နီမော်ရွာ)
အသက်(၈၀)
ရခိုင်ပြည်နယ်၊ရမ်းဗြဲမြို့နယ်၊ချောင်းဝကျေးရွာအုပ်စု၊ ချောင်းဝရွာနေ(ဦးမောင်ဇောထွန်း-ဒေါ်ညိုနု)တို့၏သား၊ ဒေါ်ကျွန်းအေးဖြူ၏ခင်ပွန်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်(၁)ရပ်ကွက်၊ ၁လမ်းနေ ဦးမောင်ဖြူ-ဒေါ်စိန်မြင့်၊ စလမ်း၊ အမှတ် ၄၅၇၊ သုံးသွားနေ ဦးထွန်းခင်-ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်၊ ဦးထွန်းဖြူ-(ဒေါ်ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း)တို့၏ဖခင်၊ မြေး ကိုးယောက်၊ မြစ်နစ်ယောက်တို့၏ အဘိုးသည် ၂၄-၉-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) နံနက် ၈:၀၀နာရီတွင် အင်းစိန်ဆေးရုံ၌ ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၉-၂၀၁၆ရက် မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ထိန်ခံသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်မီးသင်္ဂြိုဟ်မည်။(နေအိမ်မှကားများ မွန်းလွဲ ၁:၃၀နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။) [ကွယ်လွန်သူအားရည်စူး၍] ၃၀-၉-၂၀၁၆ရက်တွင် (၁)ရပ်ကွက်၊ ၁လမ်း၊ အမှတ် ၄၅၇၊ သုံးသွား နေအိမ်သို့ ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ကြွရောက်ပါရန်ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း ဒါယကာကြီး
ဒေါ်နုကျင် (ပုသိမ်)
အသက်(၇၈)နှစ်
ရန်ကုန်မြို့၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ပြည်ရိပ်မွန် (၆)ရပ်ကွက်၊ တိုက် (C-C)၊ အခန်း ၀၄-၀၅နေ (ဦးချစ်အောင်-ဒေါ်အေးကြည်)တို့၏သမီး၊ (ဦးအောင်ခင်-ဒေါ်လှတော)တို့၏အစ်မ၊ (ဦးမြင့်ဆွေ) တိုင်းကျားသမီးကြီး၊ ငြိမ်း)၏ ချစ်လှစွာသော ဇနီး၊ ဒေါက်တာစစ်တင်-ဒေါ်ချိုမော်အေးဦးကြည်ဆွေ(ညွှန်မှူးဆည်/ရေ)ဒေါ်ခင်လေးပိုင်၊ ဦးစိုးလွင်-ဒေါ်ဆွေဆွေမြင့်၊ ဦးဝင်းစော်-ဒေါ်ဆွေဆွေတင့်တို့၏ချစ်လှစွာသောမိခင်၊ မြေး ခုနစ်ယောက်၊ မြစ်တစ်ယောက်တို့၏အဘိုးသည် ၂၄-၉-၂၀၁၆ရက် (စနေနေ့) ည ၆:၃၀နာရီတွင် ကွယ်လွန်သွားပါသဖြင့် ၂၆-၉-၂၀၁၆ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ရေဝေးအေးတိုက်မှရေဝေးသုသာန်သို့ ပို့ဆောင်သင်္ဂြိုဟ်မည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ရက်လည်ဆွမ်းကျွေးတရားတော်မှာ ၂၃နာရီတွင် ထွက်ခွာပါမည်။
ကျန်ရစ်သူမိသားစု

သင့်သွေးဖြင့်
အသက်ကယ်ပါ



ချင်းတွင်းတံတား(ဟုမ္မလင်း) စတင်တည်ဆောက်လျက်ရှိ

ဟုမ္မလင်း စက်တင်ဘာ ၂၅

ချင်းတွင်းမြစ်အထက်ပိုင်းဒေသများတွင် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကောင်းမွန်ကာ ဒေသကုန်စည်စီးဆင်းမှု၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို များစွာအထောက်အကူဖြစ်စေမည့် ချင်းတွင်းမြစ်ကူးတံတား(ဟုမ္မလင်း)ကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ခန္တီးခရိုင် ဟုမ္မလင်းမြို့နယ် တမူး-အောင်ဇေယျကသာ-ဟုမ္မလင်း လမ်းပေါ်တွင် ချင်းတွင်းမြစ်ကိုဖြတ်၍ တည်ဆောက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း တံတားအထူးအဖွဲ့(၂) (မုံရွာ)ထံမှ သိရသည်။

“ချင်းတွင်းမြစ်အထက်ပိုင်းဒေသတွေမှာ ကုန်စည်ကူးသန်းသွားလာဖို့ဆိုရင် မိုးတွင်းမှာ ကုန်းလမ်းက သွားလို့မကောင်းတော့ဘူး။ ရေကြောင်းလမ်းကိုပဲ အဓိကထားပြီး အခက်အခဲမျိုးစုံနဲ့ သွားလာနေရတာ။ ဒေသတွင်း လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးနဲ့

စာမျက်နှာ ၇ ကော်လံ ၄ *

စိုက်၊ မွေး၊ စီးပွား
အင်းလေးရေပေါ်ကျွန်းပျောပေါ်က အိပ်မက်များ
စာမျက်နှာ- ၁၆



ဂျာမနီနိုင်ငံမှ မြန်မာ့လက်ဖက်ခြောက် (green Tea) တန်ချိန် သုံးတန်ခန့် ဝယ်ယူရန် သဘောတူညီမှုရရှိ
စာမျက်နှာ- ၁၇

ရေတက်၊ ရေကျနှင့် ရေနစ်မြုပ်သည့်ဒေသအတွက် ကိုက်ညီသော မျိုးစေ့နှင့် စိုက်ပျိုးစနစ်များ
စာမျက်နှာ- ၁၈

တောင်သူဝင်ငွေတိုးစေမည့် နည်းလမ်းကောင်းများ JICAနှင့် YAUတို့ သုတေသနလုပ်ငန်းများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည်
စာမျက်နှာ- ၁၉

တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အလိုက် မိုးရွာနိုင်မည့် အခြေအနေ

နေပြည်တော် စက်တင်ဘာ ၂၅

မိုးလေဝသနှင့် ဇလဗေဒဋ္ဌာန်ကြားမှူးဦးစီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ ချင်းပြည်နယ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တို့၌ နေရာစိပ်စိပ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၌ နေရာကျကျ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ကယားပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တို့၌ နေရာကွက်ကျ၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတို့၌ နေရာအနံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာမည်။

ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့၌ နေရာအနံ့အပြား မိုးထစ်ချွန်းရွာပြီး နေရာကွက်၍ မိုးကြီးနိုင်သည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်း စတုတ္ထခြေစမ်းပွဲ ယနေ့ကစားမည်

သတင်း - ညိုမြတ်သော်တာ၊ ဓာတ်ပုံ - ဖိုးသော်ဇင်

ရန်ကုန် စက်တင်ဘာ ၂၅

အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် အာဆီယံဆူဇူကီးဖလား ပြိုင်ပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့်အနေဖြင့် ဥရောပနိုင်ငံများ၌ သွားရောက်လေ့ကျင့်နေသည့် မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် နယ်သာလန် ဒုတိယတန်းကလပ် VVV-Venlo အသင်းနှင့် ယနေ့ ခြေစမ်းကစားမည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် စတုတ္ထခြေစမ်းပွဲအဖြစ် VVV-Venlo အသင်းနှင့် စက်တင်ဘာ ၂၆ ရက်(ယနေ့) မြန်မာစံတော်ချိန် ည ၁၀ နာရီခွဲတွင် ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းသည် စက်တင်ဘာ ၁၀ ရက်မှ စတင်ကာ ဂျာမနီနိုင်ငံ နစ်ဘတ်မြို့၌ လေ့ကျင့်နေခြင်းဖြစ်ပြီး နယ်သာလန်နှင့် ဘယ်လ်ဂျီယံနိုင်ငံတို့သို့ သွားရောက်ကာ ခြေစမ်းပွဲသုံးပွဲ ကစားထားရာ နှစ်ပွဲသရေ တစ်ပွဲရှုံးထားသည်။ မြန်မာ့ လက်ရွေးစင်အသင်းသည် ဥရောပခရီးစဉ်တွင် နိုင်ပွဲမရသေးဘဲ နယ်သာလန်ကလပ် EVV Echt အသင်းနှင့် တစ်ဂိုးစီသရေ ဘယ်လ်ဂျီယံ စာမျက်နှာ ၁၄ ကော်လံ ၁ *



လေးနိုင်ငံစိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲ ယှဉ်ပြိုင်စဉ်က မြန်မာ့လက်ရွေးစင်အသင်းကို တွေ့ရစဉ်

အိမ်ထောင်ရေးသုခပြည့်စုံပြီး အောင်မြင်သောမိသားစုဘဝ ပိုင်ဆိုင်စေဖို့ **Top-Roll** (တောပုံရိုး) သောက်ကြစို့ ...

Korean Ginseng Multivitamins & Minerals

Top-Roll Soft Caps.

ဂိုဏ်းအားနည်း 100 mg ချိတ်ပေးပါမည်။

အိမ်ထောင်ရှင်များအတွက် ခွန်အားပြည့် ကျိုးယားကျင်ဆင်းအားပေး

တောပုံရိုး ကျင်ဆင်းအားပေး

MARKETED BY: AA MEDICAL PRODUCTS LTD. TEL : (01) 249590, 2-3/ 391644-50

Manufactured by: DAE HWA PHARM. CO., LTD. 15a-02, Shihwa-Industrial Area, Anju-sing-song, Shihung-si, Kyunggi-do, Republic of Korea